
 
Miejski w Łomiankach 8 kadencji która w związku z pandemią odbywa się w trybie zdalnym 
podstawa prawna Dziennik Ustaw z 2020 roku pozycja 568 dzisiejsza sesja jest sesją nadzwyczajną 
zwołaną Na podstawie artykułu 20 ustęp 3 ustawy o samorządzie gminnym dziennik ustaw 2020 poz 
713 na wniosek burmistrza Witam serdecznie państwa radnych Witam panią burmistrz i zastępców 
burmistrza Witam panią skarbnik sekretarza Gminy dyrektorów organizacyjnych dyrektora jednostki 
Kultury przewodniczących zarządów osiedli i Sołectw a także wszystkich państwa oglądających nas 
dzisiaj dostępny m internetowej naszej gminy www.gminalomianki.pl Na podstawie artykułu 20 
ustęp 1 a ustawy o samorządzie gminnym obrady są transmitowane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk proszę o uruchomienie systemu esesji i wyłączenie przycisku Kworum 
który potwierdzi obecność i udział radnych w sesji Dziękuję Szanowni państwo Uprzejmie informuję 
do systemu zalogowało się 18 Radnych i swoją obecność potwierdziło 18 radnych w związku z tym 
jest kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał zawiadomienie o sesji wraz z 
porządkiem obrad został przesłany państwu radnym pocztą elektroniczną w terminie zgodnym z 
regulaminem pracy Rady Miejskiej w Łomiankach stanowiącym numer 7 do statutu Gminy Łomianki 
odczytam za proponowany porządek obrad pierwsze otwarcie obrad 2 rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia od powiatu warszawskiego Zachodniego zadania z zakresu właściwości 
powiatu dotyczącego prowadzenia Liceum Ogólnokształcącego im Karola Wojtyły w Łomiankach oraz 
nieodpłatnego przyjęcia od powiatu Warszawskiego Zachodniego nieruchomości stanowiącej działkę 
nr ewidencyjny 224 w obrębie Łomianki Górne 3 zamknięcie obrad sesji Czy są jakieś wnioski lub 
uwagi do porządku obrad nie widzę w takim razie poproszę panią burmistrz prosiła pani bym jeszcze 
o głos bardzo udzielenie głosu Bardzo proszę Szanowni państwo Ja chciałabym poprosić biuro rady o 
dopisanie do uzasadnienia projektu uchwały o przewidywane skutki finansowe dla budżetu gminy 
Łomianki projekt uchwały w sprawie przejęcia od powiatu Warszawskiego Zachodniego zadania z 
zakresu właściwości powiatu do prowadzenia Liceum Ogólnokształcącego imienia Karola Wojtyły w 
Łomiankach oraz nieodpłatnego przejęcia od powiatu Warszawskiego Zachodniego nieruchomości 
stanowiącej działkę ewidencyjna nr 224 w obrębie Łomianki Dolne w treści nie przewiduje się 
skutków finansowych w 2021 roku Na podstawie danych z 2020 roku Szacuje się że w kolejnych 
latach na prowadzenie liceum przeznaczone środki przekraczające otrzymaną subwencja oświatowa 
w wysokości 283917 zł w 2022 roku oraz 67917 zł w latach następnych Wartości te obejmują 
również koszty utrzymania placówki które do tej pory stanowiły dla starostwa powiatu 
Warszawskiego Zachodniego koszty najmu w zależności od zakresu zmian wprowadzonych w ramach 
planu rozwoju liceum koszty będą koszty będą mogły ulec zmianie ale każdorazowo będzie to 
decyzja rady miejskiej i chciałabym o ten fragment poprosić o uzupełnienie państwo dostaliście to 
dzisiaj poprzez biuro rady i z tym że były uwagi właśnie o dotyczące braku takiego zapisu Wiem że 
była przed chwilą również Komisja Budżetowa i były na na tejże komisji omawiane Te skutki to jest 
tytułem mojej prośby o wprowadzenie do uzasadnienia a reszta projekt u uchwały i reszta załącznik 
ów nie zmieniła się ani o jotę Dziękuję zatem przechodzimy do punktu drugiego porządku obrad 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przejęcia od powiatu Warszawskiego Zachodniego zadania 
z zakresu właściwości powiatu dotyczącego prowadzenia Liceum Ogólnokształcącego imienia Karola 
Wojtyły w Łomiankach oraz nieodpłatnego przejęcia Warszawskiego Zachodniego nieruchomości 
stanowiącej działkę numer ewidencyjny 224 obręb 2 Łomianki Górne Proszę pana burmistrza lub 
panią burmistrz o przedstawienie projektu uchwały poprosiłabym Pana Burmistrza Gawdę o zabranie 
głosu posiedzeniu dzisiejszej sesji rady miejskiej był wielokrotnie dyskutowany odbyliśmy Spotkania 
odbyło się szereg dyskusji w mediach społecznościowych ponad miesiąc temu rozpoczęliśmy 
rozmowy na ten temat Wydaje się że jest to czas w którym państwo mogli już sobie wyrobić w 
związku z tym ja tylko Przytocz ę fakty które moim zdaniem podsumowują całość tej długiej i 
wielowątkowej dyskusji nie jest tak że liceum nie jest potrzebne i to udowadnia liśmy analizami które 
były przedstawiane jest taki że poprawa jakości Liceum Ogólnokształcące potrzebna wbrew temu co 
na ostatnim posiedzeniu rady oświatowej było mówione liceum jest w rankingu liceów województwa 
mazowieckiego na 11 pozycji od końca to jest pozycja która jest brana pod uwagę przez rodziców i 



przez kandydatów do liceum brali pod uwagę i jest to pozycja nie satysfakcjonująca też odrzucamy 
podejście tego typu że gmina nie będzie w stanie że gmina nie potrafi że gmina nie będzie w stanie 
poprawić tego stan u rzeczy fakt trzeci powiat nie może wygasić w tej chwili liceum bo nie ma takich 
prawnych możliwości natomiast zamiarem powiatu i to widać w wieloletnim okresie poczynań 
powiatu powiat będzie zmierzał do tego by to liceum wygasić jeśli tylko znajdzie na to czy pojawi się 
taka możliwość jeżeli chodzi o wydatki które wiążą się z przejęciem liceum do to o czym była już 
wcześniej mowa chcę tylko dodać że kwota ta rocznie będzie stanowiła 1 i 75 promila budżetu 
Łomianek jeżeli chodzi o rozwoju tego liceum to naszym zamiarem jest to żeby rozpocząć pracę 
pracę szerokich konsultacjach z udziałem mieszkańców dopiero po decyzji że możemy się tym 
zajmować wcześniejsza wcześniejsze do tego działania byłoby przedwczesne niepotrzebnie narażało 
mieszkańców na zajmowanie się rzeczą która która nie jest pewna mogłaby w końcu nie stać się w 
ogóle faktem I wreszcie kwestie dotyczące szkoły w Łomiankach dolnych potrzeba szkoły w 
Łomiankach dolnych jest ewidentna i to tak że zostało przez nas pokazane na analizach Jeżeli nie 
przejmiemy działki która jest częścią tego porozumienia to będziemy musieli kupić działkę 4 może 5 
milionów złotych trzeba będzie zdjąć z innych inwestycji i ostatnia Kwestia czy powiat mógłby 
współfinansować liceum bo w końcu jest jego zadanie próbowaliśmy to zrobić i nie Osiągnęliśmy tu 
porozumienia skutkowało to ponad rocznym impas em w rozmowach więc wydaje się że jest to 
raczej cyklu pobożnych życzeń to czego bym potrzebował czy co z tego to oczekuje oczekujemy że 
przygotowaliśmy to porozumienie to decyzja od państwa minęło już dostatecznie dużo czasu 
Wymienione zostały wszystkie informacje wydaje mi się żeby cokolwiek byśmy jeszcze nie dodali z 
tego obrazu który jest potrzebny do podjęcia decyzji w związku z tym dalsze jednak uchylanie się od 
podjęcia decyzji Dziękuję pani burmistrz O proszę pana Marcina Etienne przewodniczącego komisji 
społecznej przedstawienie jeszcze raz opinii komisji Dzień dobry państwu myśmy na komisji 
społecznej opiniowali ten projekt uchwały natomiast Chciałbym tutaj zaznaczyć oczywiście opinia 
była pozytywna natomiast Chciałbym zaznaczyć że po tej komisji odbył się szereg jeszcze spotkań w 
których nowe okoliczności zostały tutaj poddane także myśmy drugi raz nie opinio wali 
opiniowaliśmy na samym wstępie i on został zaopiniowany pozytywnie ale tak jak mówię odbyło się 
to przed szeregiem kolejnych spotkań dziękuję bardzo dziękuję bardzo proszę radnego Krzysztof 
Wawra o przedstawienie opinii rady oświatowej Dzień dobry państwu Chciałbym przeczytać uchwała 
nr 2 rady Oświatowych z dnia 24 lutego 2021 roku w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w 
sprawie przejęcia od powiatu Warszawskiego Zachodniego z zakresu właściwości powiatu 
dotyczącego wprowadzenia Liceum Ogólnokształcącego imieniem Karola Wojtyły w Łomiankach oraz 
nieodpłatnego przekazania powiatu Warszawskiego Zachodniego nieruchomości stanowiącej działkę 
nr 224 w obrębie Łomianki Dolne na podstawie paragrafu 8 punkty regulaminu działania rady 
oświatowej stanowiącego załącznik nr 2 do uchwały nr 10 łamane na 64 łamane na 2 15 Rady 
Miejskiej w Łomiankach z dnia 25 kwietnia 2019 roku w sprawie powołania Rady Oświatowej 
działającej przy Radzie Miejskiej uchwałą numer 11 /89/2019 Rady Miejskiej w Łomiankach dnia 30 
maja 2019 roku rada Oświatowa uchwala co następuje paragraf 1 Rada Oświatowa opiniuje 
pozytywnie Przedstawiony projekt uchwały w sprawie przejęcia od powiatu Warszawskiego 
Zachodniego zadania z zakresu właściwości powiatu dotyczącego wprowadzenia Liceum 
Ogólnokształcącego imieniem Karola Wojtyły w Łomiankach oraz przejęcia od powiatu 
Warszawskiego Zachodniego nieruchomości stanowiącej działkę nr 224 w obrębie Łomianki Dolne 
głosowanie było 7 głosów za dwa głosy przeciw jeden głos wstrzymujący w nawiasie paragraf drugi 
uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia jest napisane Michał Naftyński bez podpisu 
przewodniczący Rady oświatowej dziękuję dziękuję bardzo otwieram listę mówców widzę listę 
Rozumiem już wsparcie dla pana radnego za chwileczkę zorganizujemy zaraz Bardzo proszę pan 
Michał Naftyński wniosek formalny pani przewodnicząca wniosek formalny składałem przed 
rozpoczęciem obrad do porządku obrad i nie jeszcze byłem Było parę osób które zgłaszało i jak gdyby 
nie nie zastaliśmy uwzględnieni nie wiem czemu bez pytanie Dlaczego nigdy nie byliśmy bo pani pani 
rozpoczęła obrady bez jak gdyby dopuszczania nas do głosu jedna rzecz a drugie pytanie jest 
Dlaczego ja jako przewodniczący Rady oświatowej nie przedstawiałem stanowiska rady oświatowej 



we wniosku nie dlaczego Zostałem pominięty i no i jakby wniosek formalny mój w takim wypadku 
jest w związku z tym że dyskutowanych żadnych że tak powiem kwestii konsekwencji finansowych 
tego wniosku ta dzisiejsza była zwołana naprędce jest składam wniosek formalny O przesunięcie tej 
uchwały czy zaopiniowania komisji budżetowej komisji technicznej komisji zagospodarowania 
przestrzennego i do wszystkich komisji które powinny się wypowiedzieć w sprawie tej jak widać 
ważnej dla nas uchwały To jest mój formalny wniosek o o przesunięcie tej tej uchwały do dyskusji w 
komisjach Dziękuję Dziękuję panie radny wyjaśniam po kolei do wniosku pewno otwiera się listy 
mówców i dyskusje po otwarciu sesji po przedstawieniu porządku i z następną kolejnością zgodnie ze 
statutem Jest zapytanie radnych Czy są jakieś pytania wnioski wolne więc nie słyszałam wcześniej to 
jest ten moment kiedy otwiera się w dyskusję kiedy zgłasza się wnioski to jest pierwsze na drugie 
pana pytanie odpowiadam panu zapytał pan dlaczego dlaczego nie pan przedstawiał projekt uchwały 
Rady oświatowej Otóż tylko dlatego że wcześniej robił to pan Krzysztof Wawer nie zgłaszał pan 
sprzeciwu ale bardzo pana za to przepraszam i na pewno na pewno już teraz wiem na pewno jeżeli 
będą wnioski i jeżeli zobaczę że pan jest zalogowany to będę prosiła o wyrażenie opinii to jest drugie 
jeżeli chodzi o wniosek pana formalny to oczywiście tak ale nie nie na tym etapie najpierw Będziemy 
dyskutować na ten na temat projektu uchwały a później jeżeli państwo zdecydujecie że że chcecie 
przekazać go do prac w komisjach to oczywiście zostanie poddany głosowaniu Dlaczego taką decyzję 
Podjęłam Otóż dlatego że na ostatniej sesji chyba też pan radny wszedł w dyskusję Złożył wniosek o 
zdjęcie z obrad i to był właściwy czas tak Bo pytam czy są jakieś uwagi lub zmianie do porządku obrad 
więc pan przewodniczący zgłosił podaliśmy pod głosowanie i ten punkt został zdjęty z porządku 
obrad a później na koniec sesji były uwagi że nie ma dyskusji a teraz dyskusja będzie podyskutujemy 
to od państwa będzie zależało Jak długo i jeżeli rzeczywiście ma pan radny wniosek formalny o 
przesunięcie do prac komisji to poddam głosowanie bardzo się cieszę pani przewodnicząca o to 
dokładnie mi chodziło o to że czyta mi pani w myślach zna czy ja się trochę obawiałem mój wniosek 
się pojawił z tego powodu że obawiałem się trochę sytuacji w których w pewnym momencie padnie 
padnie słowo wniosek formalny o zamknięcie dyskusji głosowaniem i wtedy mój jakby wniosek o 
przesunięcie tych tej uchwały do komisji odpowiedni byłby gdzieś tam Może mógłby proceduralnie 
przepaść jestem zadowolony i natomiast zwracam uwagę że mój wniosek formalny Jest zgłoszony 
wcześniej i oczywiście ja się do tego ustosunkuję czy to jak pani przewodnicząca po nowi po dyskusji 
Ja jestem jak najbardziej zadowolony i jestem gotów do dyskusji Bardzo dziękuję i rozpoczynamy 
rozumiem dyskusję wniosek będzie w pewnym momencie tak jest pan radny widoczny jest obecny 
Tak oczywiście proszę wniosek formalny Pan Grzegorz Bryk pani przewodnicząca tutaj wspomniał 
Naftyński radny o złożeniu wniosku w czasie który widać przysługuje głos mu przysługiwałby wtedy 
tak samo mi też bo ja też złożyłem wniosek obserwuje tutaj że pomiędzy wypowiedziami pani 
przewodniczącej a wypowiedziami pani burmistrz Ja też złożyłem wniosek formalny nie będę go 
powielał jest zbieżny z wnioskiem formalnym radnego Przepraszam przepraszam pani radny tylko o 
tym momencie nie też bo pani burmistrz nie składała żadnego wniosku więc nie mówimy też bardziej 
jako to złożyliśmy radni wnioski formalne naprawdę zamieściliśmy chyba tutaj specjalnie obserwuje 
właśnie w jakim tempie jest ta uchwała procedowana nastąpiło takie przyspieszenie żebyśmy 
czasami się może nie wyrobili z tym nie wiem i został wciśnięty przycisk sesji wniosek formalny w 
czasie który jeszcze możliwe bardzo proszę do rzeczy Jaki jest wniosek pana formalny nasze wnioski 
formalne powinny zostać rozpatrzone bo zostały zgłoszone w czasie w trybie zgodnym ja nie wiem o 
czym mówi ja nie wiem o czym Pan mówi jest już dwa i pół roku Pan radnym i wie pan dobrze że 
najpierw otwieramy sesję podając numer kolejnej sesji później czy tam przy porządkach czy tamy w 
czym jest rzecz Bardzo proszę od nas też mam jakieś uwagi i wnioski nacisnąłem przycisk wniosek 
formalny pani powinno się wyświetlić że chce zabrać głos zacznijmy od nowa bardzo Przepraszam 
widocznie były jakieś zakłócenia Bardzo proszę o wniosek formalny wniosek formalny tak wcześnie 
powiedziałem zbieżny jest z wnioskiem formalnym Michała Naftyńskiego ale go ponowię dotyczy 
zdjęcia nie ma takiej potrzeby wniosek formalny zostanie przyjęty w odpowiednim momencie ma 
pan inne wnioski Dziękuję uprzejmie dziękuję bardzo proszę advocem pan advocem do kogo Panie 
przewodniczący Krzysztofie Wawer do Naftyńskiego Michała Proszę bardzo Jeżeli jest to wniosek 



formalny to proszę mi powiedzieć bo pani Czy mnie to usprawiedliwia Dlaczego ja przeczytałem ja tu 
panu pokażę Jest pismo które pan tutaj przesłał do pani Jadwigi Idziaszek pocztą a pani Idziaszek 
przesłała do mnie Dzień dobry panie przewodniczący w załączeniu przesyłam uchwałę Rady Miejskiej 
w sprawie zaopiniowania projektu chyba na to było do mnie adresowane więc tutaj nie nie to że pani 
przewodnicząca mi daje to do przeczytania tylko to było skierowane Proszę pana do mnie Niech 
póżniej panu to mogę na maila puścić i pan sobie to czyta Dziękuję A to tu chodzi o to pani 
przewodniczący to chodzi jakby o takie formalne rzeczy że jeśli Jeśli mnie nie ma na sesji No to 
rozumiem że stanowisko jest przedstawiane przez kogoś i nie tak albo ja z jakiś powodów ale jeśli 
jest u nas Jestem przewodniczącym No to dla mnie normalnym jest że ja przedstawiam stanowisko 
komisji który przewodniczę i wygłosił Proszę pana chcę to przeczytać bo pan wysłał bo pana wtedy 
nie było a teraz jakby pan zgłosił to by pan to przeczytał dziękuję Dziękuję bardzo bardzo proszę pani 
radna Maria Zalewska pani radna Maria Zalewska bo ja nie mam tego na początku możliwe że dobrze 
dobrze w takim razie pan Michał Naftyński radny Michał Naftyński Bardzo proszę jeszcze do tego o 
czym rozmawiamy i skąd ta dyskusja odbyło się też posiedzenie Rady oświatowej na które zaproszeni 
byli i radni i radni powiatowi duża część radnych była był też burmistrz Gawda jakby by parę rzeczy 
na tych na tym posiedzeniu zostało powiedzianych Czy można było też jakby transmitowane przede 
wszystkim to się pojawiły takie kwestie i chciałem się do niej od razu tego co słyszałem dzisiaj no 
kwestia związana z tym że trzeba sobie zadać pytanie po co przyjmujemy do liceum Jaki jest powód i 
powód jest jakby podawany dzisiaj go słyszeliśmy że Dlatego przyjmujemy że chcemy mieć liceum i 
że to liceum może być wygaszony przez powiat chcę wygasić władze powiatu zarządca chce liceum 
wygasić I co tak żeby to formalnie natomiast nie ma żadnych dokumentów które potwierdzają tezę 
więcej więcej nie ma nie ma raczej Na sesjach i na spotkaniach zarówno radny Pszczółkowski Jaki 
tam też przedstawiciel zarządu Przepraszam Powiatowego Pszczółkowski jaki drugi członek zarządu 
nie pamiętam nazwiska Rabka Chyba się nazywa jak również pan starosta powiatowy Pozwoliłem 
zadzwonić we wtorek i porozmawiać z nim godzinę czasu każda z tych osób potwierdziła że jeśli 
Łomianki nie poprą tej uchwały to liceum nie zostanie wygaszone i nic mu nie zagraża dopóki ma 
uczniów i będzie to liceum jak gdyby funkcjonować i Będzie funkcjonować za pieniądze powiatu i to 
jest jak taka informacja która jest informacją potwierdzoną nagraną pewno nie wiem skąd 
informacje i to są informacje i kuluarowe rozumiem że powiat chciałby stolicą gasić w 2015 roku było 
zamieszanie wokół tego liceum była duża dyskusja że liceum ma słabe wyniki tam były jak gdyby też 
pewne tarcia i do dziś to jak gdyby Pokłosie tych tych opinii funkcjonuje natomiast i wtedy też 
rzeczywiście były był wniosek formalny wniosek o wygaszenie tego liceum Ale ten wniosek trafił na 
zmiany w prawie że że w tej chwili o tym czy liceum będzie dalej funkcjonować czy nie będzie 
funkcjonował funkcjonować decyduje Kuratorium Oświaty i wychowania i jego głos jest wiążący nie 
jest wiążący organu prowadzącego tylko kuratorium i jakby więc pod względem zagrożenia dopóki są 
uczniowie liceum nie jest żaden sposób zagrożony wygaszeniem przez jedno sprostowanie druga 
rzecz to jest kwestia taka która się pojawiała jakby w tej co uchwale i dla mnie też jest dyskusyjna czy 
należałoby ją dyskutować bo ta bo uchwała to jest pakiet pakiet liceum i działka opinie chodzą na 
temat tego czy tą działkę czy wy powinniśmy być Nie powinniśmy dzisiaj na Byłem na komisji 
budżetowej słuchałem tego co mówił Pan Burmistrz Bohdziewicz mówił o dwóch milionach 
ewentualnie jeśli nie weźmiemy ten działki na zakup takiej działki na której możemy postawić szkołę 
tutaj słyszymy 3-4 miliony jak gdyby jest sporo takich nieścisłości które które które są związane i my 
jako radni No możemy mieć wątpliwości że przedstawia się uchwałę która jest istotna dla przyszłości 
Łomianek i argumenty których w niej się pojawiają są takie że my chcemy mieć liceum i to jest ważne 
więc odpowiadam mamy to liceum jeśli będzie my o nie dbali to ono dalej trwało I nic się nie zmieni 
Więc jak gdyby nie widzę problemu Druga kwestia łącznie z tym że może się rozwinąć też bez 
przejmowania go jako organ Druga kwestia to jest kwestia ta osobna czyli tej działki która jest 
wyceniona na 8 milionów Czy ona jest niewłaściwie czy czy co Co się wydarzy Jeśli na przykład nie 
weźmiemy jej a w innym miejscu tak jak tutaj burmistrz Bohdziewicz powiedział kupić na wolnym 
rynku za 3 miliony postawimy tam szkołę Co się wydarzy z tą działką czy ta działka ma szansę 
zaistnienia w przestrzeni publicznej w Łomiankach w przyszłości za lat Kilka może po wyborach A 



może bo ta działka też jest śliczna ta działka ma przeznaczenie edukacji a przynajmniej celów 
społecznych i nie można jej sprzedać to nie jest działka którą powiat może spieniężyć postawić tam 
Bloki mieszkalne i także to też jest rzecz która nie wiem że miała tej Reasumując tej całej dyskusji o 
uchwale o która jest tutaj procedowana jest dużo pośpiechu mało konkretów mało cyfr sporo zmian 
opinii które się pojawiały w zależności od spotkania od tego kto mówił więc jak gdyby to jest taka 
największa wątpliwości to jest ten powód dla którego ja uważam że uchwała powinna być 
procedowana nie dzisiaj powinna być tak jak za chwilę nie wiem czy czy czy radny Serzysko będzie 
chciał powiedzieć jakie jest Jakie jest jego zdanie na ten temat nie ma nie ma papierów nie widzimy 
dokumentów i może warto byłoby żeby takie dokumenty nie wiem pojawiły się żebyśmy mogli 
zapoznać się jakby z całością uchwały no i wtedy podjąć decyzję czy ona jest dobra czy nie ja mogę 
powiedzieć jeszcze po mojej rozmowie z panem starostą Żychlińskim że trzeba założyć powiedział że 
jeśli radni nie przyjmą tej uchwały to nikt się nie będzie obrażał oni dalej będą utrzymywać to liceum 
I go nie wygaszą to jest propozycja taka na dzisiaj I jak dalej będziemy żyć dalej będziemy się 
szanować więc jak gdyby nie nie nie nie nic tam się nie będzie działo Oczywiście ta działka jest 
atrakcyjna dla nas całkowicie się z tym zgadzam natomiast pytanie czy w taki sposób ona powinna 
trafić pod nasze skrzydła ja też jeszcze zwracam uwagę na jedną rzecz na koniec już ostatnie ostatnie 
zdanie że dzisiaj się pojawił artykuł w Gazecie Wyborczej mówiący o proponowanych przez rząd 
zmianach w Picie o zwiększenie kwoty wolnej od podatku która oczywiście dla ludzi dla Polaków to 
jest jakiś dobry no jakieś pieniądze zostają natomiast dla samorządu to nie jest zbyt dobre 
rozwiązanie bo my będziemy mieć mniej pieniędzy w budżecie i to wszystko z mojej strony dziękuję 
bardzo dziękuję bardzo proszę pani burmistrz Małgorzata Żebrowska-Piotrak szanowni państwo ja 
jestem w stanie zrozumieć państwa wątpliwości Niemniej jednak rozmowy na temat projektu tej 
uchwały trwają już bardzo bardzo długo problemów pytań możemy mnożyć za każdym razem 
rozmowy z panem starostą z panem wice starostą z członkiem zarządu blaszką trwały długo i każdy z 
nas słyszy to co słyszy Oczywiście że w tym momencie powiat nie może za mknąć liceum ale na 
pewno nie będzie o nie dbał w takim zakresie w jakim powinien dbać ponieważ od zawsze była 
mowa o tym że liceum w Łomiankach sobie trwa to jest fakt kilka lat temu była próba przekazania 
liceum liceum dla Łomianek byłam wtedy radną sama głosowałam przeciwko mieliśmy dostać 
wyłącznie liceum w tym momencie powiat jednak wyszedł z propozycją dodatkową czyli Grunt Plus 
liceum tutaj mamy na wadze dosyć istotne rzeczy czyli potrzebujemy gruntu w Łomiankach dolnych 
przypominam państwu radnym państwu mieszkańcom że jedyny w planie zagospodarowania 
przestrzennego dopuszczający budowanie obiektów Oświatowych To jest właśnie ta działka którą 
pozyskał powiat Nie mamy innego miejsca ani do Chopina ani w Łomiankach dolnych ani na Kępie 
Kiełpińskiej Gdzie możemy budować jakąkolwiek placówką oświatową to wynika z planu 
zagospodarowania proszę sobie dodać miesiące i lata pracy nad zmianami planów 
zagospodarowania przestrzennego i okaże się że za 3 kadencje nic nie zrobimy z budowaniem szkoły 
następna rzecz pan Michał Naftyński jest przewodniczącym Rady oświatowej i w razie światowej 
Zasiada dużo osób związanych z oświatą uwaga siedem osób jest za projektem porozumienia Gminy 
z powiatem Dlaczego nie bierzemy pod uwagę głosów osób które z oświatą są silnie związane to jest 
jedna rzecz kolejne możemy mnożyć ale wydaje mi się że teraz od państwa już zależy Chciałabym 
otrzymać decyzję jeśli państwo macie cały czas wątpliwości co do tego porozumienia macie państwo 
dwie możliwości zagłosujecie przeciw albo wstrzymać się od głosu ten kto nie ma wątpliwości co do 
porozumienia zagłosuję za przekładanie w nieskończoność odpowiedzialności państwa za podjętą 
decyzję doprowadza wyłącznie do braku działania urzędu w zakresie tworzenia nowych miejsc dla 
dzieciaków których w gminie mamy coraz więcej tego się nie zmieni i o tym wielokrotnie mówił pan 
burmistrz Gawda na wielu spotkaniach z państwem nie ma co zaklinać rzeczywistości że zmieni się 
nagle to że te dzieciaki staną się nagle studentami albo albo studentami Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku bo tak nie jest nam szkół brakuje przedszkoli brakuje i to jest coś co możemy na ten moment i 
już mieć w garści a nie wymyślać sobie niestworzone historie dotyczące przyszłości nie wiem 
wieloletniej potrzebujemy budować szkoły w Łomiankach dolnych i wydaje mi się że większość 
mieszkańców gminy Łomianki doskonale sobie zdaję sprawę z tego z tej przeogromnej potrzeby A my 



teraz się zastanawiamy jak ma wyglądać liceum No to chyba nie o tym też teraz ten moment decyzji 
jeżeli państwo decydujecie się na porozumienie akceptujecie to wynegocjowane bo ona naprawdę 
jest wynegocjowane to nie jest tak że że gmina Łomianki położyła na szali nie wiadomo co A powiat 
wciska nam nie wiadomo co wynegocjowane zostało porozumienie dobre dla każdej ze stron 
Niemniej jednak o tym jak będzie miało wyglądać liceum to też już dzisiaj Powiedziałbym bo 
będziemy myśleli i będziemy decydowali raz em z mieszkańcami w momencie kiedy Państwo 
podejmiecie decyzję czy to porozumienie akceptujecie czy nie Bo jeśli nie chce się porozumienia to 
podniesie rękę przeciwko temu porozumieniu i my ten projekt uchwały odkładamy na bok i szukamy 
innych rozwiązań i pracownicy urzędu nie będą spędzali znowu wielu godzin na dyskusjach jak ma 
wyglądać liceum skoro nie ma państwa zgody na przejęcie tego liceum jeżeli państwo podejmiecie 
decyzję przeciwko po państwa stronie będzie Zresztą tak jak i teraz tak Możecie państwo 
zdecydować o rozmowach ze starostwem z radnymi powiatowymi możecie wymuszać na starostwie 
sposób prowadzenia tego liceum jeśli podejmiecie decyzję że jesteście przeciwko porozumieniu w 
tym momencie nie ma nic gorszego od przeciągania w czasie wasza decyzja powinna być tak 
wstrzymuje się Jestem przeciw macie trzy propozycje wyboru najsłabszym elementem jest 
przeciąganie tego nic nowego do tego porozumienia nie dołożymy w tym momencie i w przyszłym 
momencie również niebo Starostwo powiedziało że to co zostało wynegocjowane to jest wpisane w 
porozumieniu pozostaje ja tutaj wykluczam rozmowy jak będzie wyglądało liceum w przyszłości Bo ta 
uchwała tego nie dotyczy Po prostu chciałam żeby po prostu wzięli to pod uwagę potrzebuję 
państwa decyzji nie odkładania w czasie odkładanie w czasie mieliśmy w zeszłym roku 4 miesiące 
mieliśmy w plecy do tyłu mam poczucie koszmarnego Deja vu owszem spotykamy się na sesji Ale 
państwo nie podejmujecie nie chcecie podjąć decyzji Z różnych względów powód zawsze się znajdzie 
a tak naprawdę jest projekt porozumienia i poproszę o decyzję tak nie wstrzymuję się Uciekacie 
Przed podjęciem decyzji jest was państwo Drodzy państwo 21 osób Myślę że 21 dorosłych osób jest 
w stanie podjąć taką decyzję która będzie zgodna z poglądami dziękuję dziękuję Ja mam prośbę do 
radnego Naftyńskiego Michała panie radny bardzo proszę nie włączać a dvocem bo myślę że 
advocem to jest to jest riposta do wcześniejszej wypowiedzi z którą pan się nie zgadza w stosunku do 
osoby która wcześniej mówiła a tutaj rozwijamy dyskusję na niezręcznie jest gdy następni mówcy 
czekają oczywiście udzielę panu ale proszę pamiętać że jeszcze Jerzy Serzysko a pan będzie też mógł 
mówić rozmawiajmy dyskutujemy bez ad vocem Bardzo proszę teraz pan i zobaczymy jaką pan do 
tego podejdzie tak jakby słucham tego co pani burmistrz mówi że znowu mi się nie podoba jak gdyby 
mówienie co my mamy zrobić bo my jak coś możemy możemy jakby nie zająć stanowiska i możemy 
zgłębiać dalej temat tak mi się wydaje że mamy takie prawo ale Ale może się mylę natomiast to jest 
chyba spotkaliśmy się żeby w ogóle zobaczyć czy my mamy jakieś alternatywne rozwiązania i to jest 
mój cel bo jeśli my nie mamy żadnych alternatywnych rozwiązań nie znajdziemy żadnego Ja już 
pojawiają się na czacie że że może ta działka może tam ta działka czy my możemy czy nie możemy 
kupić postawić inaczej i zastanowić się czy my chcemy się dowiedzieć jakie w ogóle mamy 
alternatywne opcje i wtedy dopiero będziemy decydować czy ta opcja którą zaproponowali państwo 
jest najlepsza i jedyna i może się okazać na koniec naszą nie tego dnia ale może za miesiąc albo za 
dwa tygodnie albo nie wiem może się okazać że będę pierwszą osobą która będzie namawiała żeby 
podpisać wniosek który pani złożyła i bo ja jestem Ja jestem też za tym żeby żeby to wszystko się 
rozwijało ale my jako radni do też odniosę się do tego co co było powiedziane na temat komisji 
oświatowej że tam są zasiadają eksperci tak pani burmistrz tam zasiadają eksperci od Oświaty 
natomiast My spotykamy się tutaj w kwestiach związanych nie tylko z samą oświatą ale też z tym 
żeby w jakiś sposób musimy też finansować poprawę liceum Też wiąże się z jakimiś finansami w 
dyskusjach A czy będziemy jeszcze dyskutować na ten temat może dzisiaj a może nie dzisiaj Także ja 
już nie będę bo są następni w kolejce ale to jest kwestia kwestia też finansowa i dlatego rada 
Oświatowa się nie wypowiadała w kwestii finansów Wszystkim się podobał pomysł liceum tak 
zróbmy Ja się wstrzymałem od głosu Ja nie byłem przeciw tak Natomiast ta sytuacja którą mamy 
chyba wymaga zgłębienia i ja do że tylko do tego żeby była wyjaśniona całkowicie nie będziemy mieli 
wątpliwości to wtedy ja będę miał poczucie że mogę zająć stanowisko A dziś mam poczucie że tego 



stanowiska nie mogę zająć bo nie jestem pewien wszystkich informacji i za każdym razem kiedy ktoś 
z państwa się wypowiada dzisiaj dzisiaj pani burmistrz jeden pan burmistrz i drugi pan burmistrz i 
usłyszałem trzy różne informację od pana burmistrza bo gdzieś Słyszałem że za 2 miliony możemy 
kupić działkę wybudować od pana Gawdy słyszę się że tak od szkoły Może wybudować na działce 
którą przepraszam Nie powiedziałem że się nie da że nie ma takiej działki na której można 
wybudować to są trzy różne na pewno dobrze słyszę co się do pana mówi panie Michale to jest 
manipulacja Pani powiedziała że nie ma takiej działki ja mówię no zamienia się w kłótnie Bardzo 
proszę Uporządkuj my dobrze pan radny Naftyński skończył czy jeszcze będzie pan dziękuję bardzo 
W takim razie bardzo Proszę pana Serzysko chciałem żebyśmy może do góry przeszli Ale czyli wrócili 
do zapisów statutowych paragraf 23 mówi że Projekty uchwał z uzasadnieniem są kierowane do 
komisji właściwych merytorycznie w tym przypadku Faktycznie było skierowane dopiero dzisiaj do 
komisji budżetowej Komisja Budżetowa miała mało czasu dokumentów też było bardzo mało jest 
jakaś stanowisko wypracowany komisji paragraf 23 ustęp 3 jest i opinie komisji są odczytywane przez 
przewodniczącego danej komisji A w przypadku jego nie obecności wice przewodniczącego lub 
innego członka komisji i właśnie Zawsze był porządek że po przedstawieniu treści uchwały była 
opinia komisji dopiero przechodziliśmy do dyskusji rozumiem pani przewodnicząca to zostało tak 
jakby jakby zmienione w porządku Nie Proszę pana to nic nie mam pytanie do przewodniczącego 
komisji budżetowej o ustalenia dzisiejszej komisji czy ktoś jeszcze z państwa chce zabrać głos Bardzo 
proszę panie burmistrzu wcześniej niewiele brakowało bym siedział razem z państwem na na na sali 
obrad i też musiałby podejmować Takie decyzje chciałbym spojrzeć z punktu widzenia mieszkańca 
jak to wygląda informacja nawet bez złej woli która dotrze do mieszkańca która mówi miesiąc czasu 
dyskutowali odbyło się część spotkań na końcu zażądali mam na myśli komisję budżetową statystyk z 
z ostatnich 5 lat i dlatego przełożyli tą decyzję to naprawdę nie wygląda dobrze A druga rzecz która 
wygląda jeszcze gorzej to decyzja która mówi nie chcieliśmy wziąć działki dawali bo niby kupić 
działkę na wolnym rynku to naprawdę wygląda fatalnie znaczy nie wiem co by mówić Jakby to 
uzasadniać dlatego że jak ktoś został źle potraktował mnie tak jak trzeba to wszystko będzie bardzo 
słabe na koniec w końcu zostanie taka informacja która No moim zdaniem kompromituje bardzo 
proszę o wzięcie tego dziękuję Mam pytanie do pana radnego Mateusza Krogulca czy była 
podejmowana uchwała w sprawie zaopiniowania pół godziny przed sesją w sprawie zaopiniowania 
projektu Jeżeli tak to proszę wyrazić opinię przewodnicząca komisja nie wydała opinii w sprawie tego 
projektu Dziękuję Pan Jan usz Skonieczny radny Janusz Skonieczny Szanowni państwo od dzisiejszej 
państwa decyzji będzie zależało Jak szybko w Łomiankach Jak pojawi się bardzo tam potrzebna 
Szkoła Podstawowa liceum jest nie mniej ważne jednak nic nie zagraża liceum w obecnym kształcie 
liceum było tak i jest i będzie dalej funkcjonować wracając do kwestii szkoły podstawowej w 
Łomiankach dolnych Większość naszych wątpliwości pojawiających się wokół dzisiejszej decyzji 
dotyczy sposobu w jaki powiat warszawski zachodni wykorzystał naszą nieuwagę nieuwagę Urzędu 
Miejskiego I przejął działkę o którą także gmina Łomianki się starała to prawda w Łomiankach 
dolnych nie ma Jednak innej działki w planach miejscowych byłaby przeznaczona pod szkołę 
wkleiłem państwu zdjęcie naszego systemu mapowego do czatu wysłałem też link żeby państwo 
mogli wejść na ten portal mapowy i sami się Państwo mogą przekonać jakie działki są w posiadaniu 
Gminy z chęcią podpowiem co trzeba zaznaczyć żeby żeby informacje samemu można przeglądać w 
Łomiankach dolnych tak jak mówiłem No nie ma takiej działki dlatego wybór innej lokalizacji wydłuża 
proces budowy szkoły o co najmniej 3 lata 2 lata na zmianę planów miejscowych no mniej więcej to 
tyle będzie trwało pytaliśmy o to na komisji planowania na ostatniej komisji planowania gdy to 
rozmawialiśmy o priorytetach dotyczących planów miejscowych i przynajmniej kolejny rok na 
zebranie funduszy i zakup działki zakup to są miliony złotych to są miliony złotych które zabrali 
byśmy z jakiejś innych inwestycji w związku z tym coś innego też będzie musiało poczekać w 
poniedziałek odbyło się bardzo potrzebne spotkanie z radnymi i dyrektorem liceum ja bardzo 
dziękuję radnemu Michałowi Naftyńskiemu za to spotkanie ono bardzo fajnie postawiło klamrę do 
tych wszystkich wcześniejszych ono było dla nie których odkrywcze pozwoliło nam poznać opinie 
radnych Powiatowych po tym spotkaniu wyraźnie widać stanowisko powiatu Warszawskiego 



Zachodniego raczej nie ulegnie zmianie pomimo starań naszych radnych Powiatowych nie da się 
prawdopodobnie nie uda się uzyskać lepszych warunków przyjęcia bo powiat uważa że daje nam 
nieruchomość Wartą 8000000 zł a to pokrywa koszty prowadzenia liceum przez najbliższe lata jeśli 
rozważymy współfinansowanie liceum razem Jeżeli taki takie rozwiązanie państwa satysfakcjonuje to 
możemy potraktować przekazaną działkę jako wkład powiatu we współfinansowaniu nikt nie mówi 
że po 20 latach nie możemy wrócić do rozmów my zobowiązujemy się na 20 lat prowadzenia liceum i 
po tych dwudziestu latach i to on może wrócić z powrotem do Powiatu to też Radny Naftyński we 
wczorajszych rozmowach ze starostwem takie informacje przekazał wczoraj czy ta działka jest tyle 
warta zakup podobnej działki na rynku będzie nie lada wyzwaniem a w pobliżu istnieje działka w tej 
samej cenie w cenie już milionów złotych jednak ona jest efektywnie mniejsza bo tylko 16000 m 
można wykorzystać działka jest tyle warta Ile chce za nią zapłacić kupujący jeśli zdecydujemy się na 
działki to wydaje się lepszym rozwiązaniem pozyskanie działki w wyniku tego porozumienia dlatego 
pomimo wątpliwości niezadowolenia z sytuacji w jakiej stawia nas warszawski-zachodni możliwości 
czy działka o powierzchni 30000 m przeznaczona pod szkołą jest warta 8000000 zł oraz pytań 
dotyczących przyszłości liceum nie wydaje się że będziemy w stanie znaleźć lepsze rozwiązanie 
dlatego jesteśmy w sytuacji w jakiej jesteśmy możemy mieć żal możemy mieć najlepsze warunki 
Jednak wygląda na to że to nic nie zmieni przez miesiąc nasza sytuacja nie ulegnie zmianie możemy 
doprowadzić do tego że 25 marca powiat warszawski zachodni odrzuci porozumienie i tak naprawdę 
nie będziemy mieli o czym dyskutować takie ryzyko zawsze istnieje tak to wrócilibyśmy wtedy do do 
rozmów do punktu wyjścia z przed dwóch lat i do końca kadencji nie będziemy mieli szansy na szkołę 
w Łomiankach bo tak jak mówię cały proces będzie trwał przynajmniej 3 lata 2 lata na znalezienie 
działki zmianę planów miejscowych i zakup dlatego możemy teraz tracić energię na walkę z 
powiatem wypróbować jeszcze wyszarpać jakieś lepsze warunki albo spróbować tą sytuację 
wykorzystać najlepiej jak potrafimy i skierować naszą energię do budowania czegoś pozytywnego 
Dlatego proszę państwa o przyjęcie uchwały mieszkańcy Bardzo potrzebują tej szkoły i bardzo na nią 
czekają Dziękuję bardzo Szanowni państwo Ja chciałabym tylko sprostować informację że urząd w 
mojej kadencji czyli w ostatnich latach przespał cokolwiek szczegóły zna pan burmistrz Gawda Po 
prostu mikrofon panu burmistrzowi Niemniej jednak Nie mniej jednak bardzo bym prosiła bo też 
czytam czat i odpisuje na czacie o nie przypisywanie braku inicjatywy jakie za lata kiedy burmistrzem 
nie byłam Jeśli mogę pani przewodnicząca przekazać głos właśnie panu burmistrzowi bo urząd został 
wywołany do tablicy a nie chciałbym ponosić odpowiedzialności za poprzedni ka ponoszę 
odpowiedzialność burmistrza bo jest ciągłość władzy Niemniej jednak informacje które przekazał 
przed chwilą Pan Janusz Skonieczny że urząd teraz coś przegapił są po prostu nieprawdziwe jednak 
chcę je sprostować pan burmistrz Gawda jeśli mogę poprosić Rozumiem że pan radny powiedział o 
urzędzie w ogóle a nie o naszej kadencji ale już spieszę informacjami w 2016 roku urząd Złożył 
wniosek o tę właśnie działkę jednak do wniosku nie dołączono właściwych dodatkowych informacji 
w postaci przeznaczenia tego gruntu w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego ten 
plan został uchwalony w październiku 2000 roku wcześniej w lutym 17 roku uchwalone zostało 
studium ale istotne jest tutaj w szczególności ten plan październik 2017 od tego momentu biegnie 
czas kiedy należało uzupełnić wniosek i procedować dalej przejęcie tej działki to się nie stało do 
końca 2018 roku kiedy to Nastąpiła zmiana władzy i z początkiem w 2019 roku kiedy nowe władze za 
poznawały się ze wszystkim co jest do załatwienia w gminie przystąpiło do realizacji swojego planu i 
przejęcia tej działki także jeżeli mówimy o zaniedbaniu to jest on bardzo precyzyjnie ulokowane w 
czasie Dziękuję chciałam to uzupełniające pani przewodnicząca dodać na czacie pisze pan Tomasz 
Dąbrowski pisze Tomasz Henryk Dąbrowski że miałam dwa i pół roku na przyjęcie działki w 
Łomiankach przez zaniechania działkę zabrał powiat teraz informuję że jest wolna działka i tam 
można też budować szkołę Wystarczy zmienić plan Ja po prostu reaguje też na wpisy byłego 
burmistrza i się z nimi nie zgadzam możemy się tutaj przerzucać A to zupełnie nie o to chodzi Chodzi 
o to żeby patrzeć do przodu a nie ciągle patrzeć w tył pan burmistrz Gawda Właśnie wytłumaczył 
terminy które nas obowiązywały mamy na szali położone porozumienie patrzmy do przodu patrzmy 
na to co możemy zrobić i tak jak powiedział pan radny Skonieczny rzeczywiście możemy przez te lata 



A wydaje mi się że to absolutnie nie o to chodzi bo mamy mieszkańców przybywających tutaj brakuje 
na miejscu przedszkola brakuje nam miejsca w szkołach zróbmy tak żebyśmy po prostu mogli mieć 
miejsce a dla naszych dzieci lokalnych łomiankowskich na terenie naszej gminy w miejscach do tego 
już teraz przeznaczonych w planie miejscowym dziękuję na to Bardzo proszę Pan Jerzy Serzysko 
panie panie radny Krzysztofie Wawer poczekajmy trochę Jerzy Serzysko radny Jerzy Serzysko już jest 
mikrofon włączony ja bym poprosił jednak odpowiedź od przewodniczącego komisji budżetowej czy 
na dzisiejszej komisji budżetowej było głosowanie jaki był wynik pan radny Wawer pan do pan radny 
Wawer Ja udzieliłam głosu radnemu przewodniczącemu komisji budżetowej wyraził opinię to pan 
pozwoli panie radny że już przejdziemy do następnej kwestii Bardzo proszę pan Krzysztof Wawer 
Szanowni państwo Chciałbym powiedzieć kilka słów jeszcze odnośnie tej No tak była sesja komisje 
się spotykały każdy miał możliwość zapoznania się z materiałami były dalsze spotkania była rada 
Oświatowa było były rozmowy ze starostą Wiemy już Jakie są decyzje jakie są możliwości też również 
popieram pana Janusza Skoniecznego oprócz przyjęcie tej uchwały i składam wniosek formalny dalej 
idący o przyjęcie wyżej wymienionej uchwały i procedowanie Nad nią Dziękuję uprzejmie panie 
radny Proszę wytłumaczyć co to znaczy wniosek dalej idący w stosunku do tego co złożył już wniosek 
w pierwszej kolejności pan radny Naftyński i pan w zakończeniu dyskusji Jeżeli nie wycofa tego 
wniosku to ja go poddam pod dyskusję tak to jest mój wniosek dale j idący czyli pan Naftyński złożyli 
jeden wniosek ja złożyłem drugi Dziękuję Proszę pani burmistrz znaczy ja już odpowiadałam to w 
esesji kliknęłam tylko raz więc jakby to tym razem nie chciałam zabrać już głosu pani przewodnicząca 
to było wcześniejsze kliknięcie aczkolwiek jak zawsze mogę tutaj poprosić państwo o podjęcie decyzji 
i nie przyciąganie tego w czasie bo bo mamy mamy co robić następne Projekty uchwał są 
przygotowywane na marcową sesję 25 marca a i jeszcze chciałam dodać skąd skąd w moich 
wypowiedziach i wypowiedziach moich zastępców jest informacja że zależy nam na czasie ponieważ 
wiem że 25 marca odbędzie się sesja rady powiatu i była prośba ze strony powiatu żebyśmy bo my 
najpierw musimy podjąć decyzję o porozumieniu była taka decyzja żebyśmy zdążyli po prostu przed 
25 marca bo radni powiatowi również dostają informację o porządku obrad więc żeby móc wpisać 
się nasze nasze ewentualne porozumienie muszą o nim wiedzieć ewentualnie jeśli to porozumienie 
nie będzie jakby przez państwa zaakceptowany No to po prostu w powiecie takiego porozumienia do 
porządku obrad nie piszą i i ten to stąd była ta prośba o to że byśmy podjęli decyzję szybciej niż 
później i i to tyle i myślę że ja już więcej chyba nie chyba że ktoś coś powie takiego że ad vocem 
będzie potrzebne dziękuję dziękuję odpowiem Panu radnemu Krzysztofie panie radny pani burmistrz 
zwołała sesję nadzwyczajną która miała być poświęcone dyskusji nad projektem uchwały bardzo 
proszę żebyś my wyczerpali dyskusję jak już ją wyczerpie my to poddamy wniosek formalny chyba że 
pan radny Naftyński zrezygnuje Także nie będziemy zamykać dyskusji sesja jest wyłącznie 
poświęcona temu jedynemu projektowi uchwał wyczerpiemy powinniśmy wyczerpać dyskusję 
naprawdę maksymalnie do końca Bardzo proszę radny Naftyński dobrze to jakby znowu powiem że 
ja nie mam takiego poczucia że wiemy wszystko o tym projekcie Ja szanuję stanowisko radnego 
Skoniecznego wczoraj rozmawialiśmy półtorej godziny przez telefon na różne tematy przekonując się 
wzajemnie i jakby całkowicie się z nim zgadzałem że i w ogóle zgadzam się z tym że że szkoła w 
Łomiankach dolnych że potrzebna jest szybko i w ogóle rozwój szkolnictwa w Łomiankach jest 
potrzebny szybko jakby to nie ulega kwestii nie zgadzam się natomiast w takiej kwestii że uważam że 
powiat warszawski zachodni Zarząd Powiatu Warszawskiego Zachodniego z niczego się nie będzie 
wycofywał Bo jeśli my tą uchwałę zaopiniujemy pozytywnie to ona wejdzie na wokandę i o to chodzi 
powiatowi warszawskiemu znaczy Zarządowi żeby to liceum przekazać rozumiem przekazać z działką 
oni dla nich to jest też deal i nie będziemy się nie nie widzę kłopotu że się obrażą tam się nikt nie 
obraża to takie rzeczy wydaje mi się że że my mamy czas żeby zastanowić się nad tym czy nie 
możemy uruchomić jakieś inne procedury przede wszystkim formy nacisku Myślę że spotykanie się z 
radnym powiatowym Może powinniśmy się pojawić na sesji rady powiatu i zadać pytania W wolnych 
wnioskach na końcu odnośnie naszej sprawy i podyskutować trochę podrążyć temat tam i może 
budować na poziomie radni radni bo na razie te rozmowy się dokonują na poziomie Zarząd Zarząd 
Wydaje mi się że my jako radni nie jesteśmy do końca zadowoleni jak tam ugoda została 



przygotowana i możliwe że pan burmistrz Gawda ma rację że ona że nic więcej się nie da 
wykombinować i nic więcej jak gdyby nie uzyskamy natomiast Wydaje mi się że my powinniśmy 
porozmawiać i zgłębić i to też nie jest na dzisiaj tylko dlatego to potrzebne są te dokumenty dlatego 
radny Serzysko Proszę o przedstawienie Dlaczego nie jest czytane to stanowisko które zostało 
podjęte wniosek ja tego głosowany i to nie jest przeczytany tego nie wiem brzmiało nieważne 
Uważam że powinno na to będzie mieć dokumenty w czwartek się pojawiły kolejne pytania od działki 
czyli sprawdzić to wszystko rzucane za rok za dwa my nie wiemy powinniśmy się jakie są opcje Jaką 
mamy ......... Tak jak to się mówi w języku negocjacyjnym czy my jako radni jeśli nie poprzemy 
wniosku to chcemy wiedzieć że do budowanie budowanie szkoły w Łomiankach dolnych to będzie 
taki taki koszt i w takiej takiej perspektywie czasowej to będzie wyglądało na takich takich działkach 
może być to usadowione chcemy to wiedzieć jeszcze jakby by chciałem powiedzieć że za tym żeby 
żeby zastanowili się zastanawiamy dlaczego w ogóle rozważamy taką opcję potem odrzucenie tego 
porozumienia i od działki Która wygląda super że państwa jeśli odrzucimy porozumienie to 
finansowanie liceum w całości pozostaje znaczy temat liceum na razie z nim możemy tam wspierać ja 
już wiem jak można je wesprzeć Żeby ona się rozwijało bez przejmowania finansowania jest taka 
możliwość i daliśmy się o to i jakby Myślę że dałoby się to normalnie zrobić Natomiast pojawia się 
druga rzecz jeśli nawet kupimy tą działkę za 5 milionów na wolnym rynku to po pierwsze za 
oszczędzamy 8 milionów przez 20 lat które musi nam zapłacić powiat za liceum Czyli mamy Jesteśmy 
już do przodu o 3 miliony tak naprawdę jesteśmy w gotówce powiat nam płaci co roku pieniądze za 
wynajem więc dostaniemy też w żywej gotówce pewne pewne rzeczy więc to jest jedna rzecz która 
jest wartościowa A druga rzecz warto taka że jeśli wybudujemy w innym miejscu szkołę załóżmy to ta 
działka o której mówimy te prawie 3 hektary zniknie nikt tego nie wyniesie ta działka jest znaczona 
tej działce w przyszłości musi stanąć coś Coś związane z jakby tym stanie może się okazać że mnie za 
2 lata wyciągniemy tą działkę w inny sposób od od urzędu tam też się znaczy od zarządu powiatu 
tam też będą wybory też się zmienia władza My też mamy sposoby nacisku politycznego możemy 
pytać się w przyszłych kandydujących co zrobią z tą działką możemy dopytywać się co zrobią z liceum 
najlepszą alternatywą i dla rozwoju liceum jest podjęcie decyzji Od której już nie ma powrotu że 
powiat do końca świata będzie organem prowadzącym tego liceum to jest też stabilizacja dla to że 
my będziemy na przykład w jaki sposób aby typować w takim bądź inny sposób to jest liceum 
potrzebę stabilizacji i potrzebę przestrzeni więc gdyby te dwie rzeczy były wyjaśnione na spotkaniu w 
poniedziałkowym więc mamy wiele różnych klocków brakuje nam jeszcze kilku brakuje nam w tej 
chwili informacji przede wszystkim Jaki koszt my jako gmina musielibyśmy podjąć Gdyby okazało się 
że ta działka na tej działce na przykład dzisiaj odkryjemy że tam są doprowadzone wykopaliska 
archeologiczne przez następne 30 lat i ta działka znika my musimy popatrzeć na na przyszłość też 
takich kategoriach jako radni jak będzie wyglądało jeśli nie postawimy tej szkoły tam tylko 
postawimy w innym miejscu w czacie pojawiają się propozycje pojawiają się szybko te konkrety 
powinny być przez nas obejrzane powinno być opinia czy te rzeczywiście czy te propozycje są 
wyssane z palca czy mają jakąś podstawę i dopiero jak to wszystko obejrzymy Jak wygląda poparcie 
propozycję którą wynegocjował urząd z powiatem i jak wyglądają inne alternatywne wtedy możemy 
powiedzieć że wybieramy bo na razie nic nie mamy do wyboru a czy to też jest niestety taka tradycja 
już nam się przedstawia opcje które nie mają żadnej ale w tej chwili jako radni przez własne kanały 
przez własne dociekanie dowiedzieliśmy się że jakieś alternatywy są i oczywiście zgadzam się z 
Januszem S koniecznym że potrzebne jest szybko i może to będzie spowolnienie o pół roku rok może 
to nie ta kadencja ja się zgadzam znaczy to może ale to też dowiedz my się na przykład czy Ile tak 
naprawdę będzie kosztowało przekształcenie jakieś działki czasu ile będzie pieniędzy potrzeba żeby 
to zrobić w inny sposób Także ja bym zachęcał w tej chwili jakbym do powściągliwości nie poganianie 
nas My już jesteśmy tak pogonieni i tak jesteśmy już na koniec zgłosiliśmy się trochę jako radni to nie 
wiem czy mogę wypowiedzieć się za jakąś grupę że my chcemy w tej chwili też troszeczkę spokoju 
żeby nas nie nacisk ano zazwyczaj nie nie nie nie przywołać do porządku że my musimy głosować my 
chcemy naprawdę jeszcze przyjrzeć się tej sprawie i tyle ode mnie Wydaje mi się że warto przeczytać 
stanowisko komisji budżetowej tak jak ono zostało sformułowane dziękuję dziękuję bardzo proszę 



Pan Adam Salwowski Dzień dobry szanowni radni Witam bardzo serdecznie wszystkich państwa Ja 
chciałbym odnieść się do takiej kwestii że nie przedstawiono radnym rady miejskiej Po pierwsze 
analizy kosztów funkcjonowania ostatnie za 10 lat następnie nie przedstawiono analizy kosztów 
przyjęcia liceum na na najbliższe 20 mówi porozumienie jakie to będą koszty o 3:00 radni Nie 
uzyskali informacji na temat kosztów budowy nowego budynku dla liceum oraz cały miesiąc wodnej 
kanalizacyjnej drogowej ramię również nie uzyskali informacji na temat kosztów wprowadzenia 
komunikacji miejskiej na tym obszarze nie otrzymali i nie uzyskałem informacji na temat skutków 
budowy szkoły szkoły na działce na ulicy brzegowej o analizę skutków zagospodarowania 
przestrzennego w oparciu o ustawę Lex deweloper również nie uzyskali informacji w zakresie 
zaniechanie przez Łomianki działki drogowej w takiej sytuacji obciąża budżet gminy na wiele lat i 10 
milionów złotych Dziękuję Pan radny Janusz Skonieczny jak się odnieść do tego co Michał Naftyński 
powiedział że powiat nam zapłaci Padły takie słowa zapłaci nam 8000000 zł Nie wiem skąd ta kwota 
chyba jest pomyłka Michał tak czy nie Znaczy ja powiedziałem coś takiego że że jakby znaczy powiat 
że no dobrze to zapłaci za liceum że powiem i na nowo liceum O której będzie kosztowało  
w perspektywie około 7 300 No dobra nie 8 ale pójdą do góry będzie kosztowało 8 czyli będziemy 
mieli utrzymywał jednostki Oświatowe bo nam zapłaci bo on zapłacił mnie nie zapłaci tak to 
wybrzmiał o dobrze to dziękuję pozwól mi dokończyć czyli czyli tak powiat da nam liceum a a my 
będziemy musieli kupić możemy kupić działkę za 5 milionów Wychodzi na to że możemy wziąć  
w związku z tym nie płacić za działkę 5000000 zł tylko dostać za darmo pokryć te koszty które zostały 
wymienione w uzasadnieniu do uchwały za 2 lata wyciągniemy pozyskamy tą działkę do tego się też 
odniosę to są te 2 lata których nie mamy to jest ten czas kiedy kiedy znowu opóźni inwestycje  
w szkołę w Łomiankach dolnych ona jest potrzebna już to jest jak wynika z analiz czyli odległości do 
szkół które przedstawił Witold Gawda które robiliśmy kiedyś Zaczęliśmy już już na początku kadencji 
zastanawiać się jak to policzyć i koniec końców Ja przygotowałam jedną analizę potem urząd 
przygotował dużo lepszą z mapą ukazującą Jak daleko dzieci mają do szkoły i o ile pamiętam była 
mowa o 15 minutach czy 20 minutach do szkoły i ta i Łomianki Dolne przekraczają tą granicę Czy 
dzieci z Łomianek dolnych muszą na piechotę do szkoły iść dłużej niż 20 minut w tej chwili Dlatego ta 
szkoła jest tam potrzebne czy są jakieś działki nie nie ma tam żadnych działek państwo radni 
wysłałem państwu mapę Możecie państwo sobie zobaczyć nie ma żadnych alternatywnych 
propozycji wykorzystania działek które już teraz istnieją tak są są jakieś działki które mają wpisane 
UP ale tutaj możesz mógłby się do tego odnieść pan Piotr Kowalski i powiedzieć z czego to wynika 
ewentualnie jeśli jeśli na szybko jest w stanie powiedzieć jakie jest przeznaczenie i z czego wynika to 
usługi na jedną z takich działek właśnie jest ta działka kowru przeznaczona pod szkołę i ta działka jest 
totalnie pod wałem daleko hen hen za nawet nie jestem w stanie teraz tej ulicy już za ulicą gajową 
jest jakiś taki obszar wpisany i kolejny jest zupełnie daleko na samym końcu Kępy kiełpińskiej za ul 6 
Pułku też pod wałem rozmawialiśmy o tych działkach na komisji planowania w kontekście 
wykorzystania tych działek na infrastrukturę sportową tylko żeby państwo widzieli to nie są działki 
które są własnością Gminy one mają tam wpisane w planach miejscowych usługi pożytku 
publicznego Ale to nie są działki które są nasze możemy wykorzystać A dlaczego tamto zostało 
wpisane pozwolimy panu Piotrowi Kowalskiemu wytłumaczyć jak poprosiłbym żeby to już zabrał głos 
kończę w momencie to było też pytanie Adam powiedział że Lex deweloper nie mieliśmy informacji 
na temat zastosowania lex deweloper to też nie jest prawda bo na komisji planowania 
przestrzennego w kontekście z którą dzisiaj mamy podjąć dyskutowaliśmy i ja wyraźnie pytałem o  to 
jakie ma zastosowanie lex deweloper to znowu Pan Piotr Kowalski może potwierdzić to budowa 
szkoły podstawowej w Łomiankach dolnych nie spowoduje że tam się pojawiają bloki i tu nie ma 
żadnych niecnych działań urzędu że Wspieramy jakiś deweloperów i nie wiadomo co tam się będzie 
tak liceum potrzebuję stabilizacji i przestrzeni i my oddalając tą decyzję zostawiam my zostawiamy 
liceum dalej w rękach powiatu No będzie i tak będzie dalej trwało będzie będziemy wegetowało  
w takiej takim stanie w jakim jest bo bo tak jak powiedziała pani burmistrz Powiat się tym liceum nie 
zaopiekuje Mam nadzieję że nie przekręciłem wydawało mi się że to powiedziała pani burmistrz 
dziękuję bardzo jeszcze proszę się odnieść do informacji panie naczelniku Witam serdecznie były 



poruszane bardzo dużo tematów ostatni to właśnie Lex deweloper to dyskutowaliśmy na ten temat 
że zastosowania budowa szkoły w tym miejscu nic nie zmienia w kwestii zastosowania ustawy Lex 
deweloper mamy przyjęte lokalne urbanistyczne które w jakiś tam sposób ostatecznie nas 
zabezpieczają dostaje oczywiście jakiś pewien margines takiego wykorzystania tej ustawy jeśli chodzi 
o Lex deweloper jeśli chodzi o ustawę ustawy kominowe ja to takie ich zagrożenie widzę i budowa 
szkoły w tym miejscu nic nie zmieni to jeśli chodzi o Lex deweloper inne tereny ja może powiem 
jedno zdanie jedno które wydaje mi się Mam prawo powiedzieć bo mam na tyle szeroką wiedzę żeby 
postawić tezę że w chwili obecnej jako gmina Łomianki żadnej nieruchomości na której moglibyśmy 
w przyszłym roku zacząć pracę koncepcyjne projektowe pod budowę placówki edukacyjnej o takich  
o takiej wielkości jest potrzebna dla Łomianek tutaj Pojawił się temat tej działki pod kępą o znaczeniu 
to chyba jest to działka która w chwili obecnej jest uregulowana na rzecz Skarbu Państwa więc my 
nie mamy tak naprawdę prawnego wymaganego przez starostę do tego żeby pani burmistrz złożyła 
oświadczenie że dysponuje daną nieruchomością na cele budowlane podpisanie podpisanie umowy 
w formie aktu notarialnego umowy użytkowania działki daje nam takie prawo że pani burmistrz 
podpisuje oświadczenie o dysponowaniu daną nieruchomością na cele budowlane wskazane  
w danym dniu jeśli chodzi o wielkość u p o którym pan Tomasz Dąbrowski mówił jest o 2 razy 
mniejszą działką jest pod wałem i mówię nie stanowi działki własności jest we władaniu taki jest 
zapis w ewidencji i na dzień dzisiejszy mówię o obecnej sytuacji Oczywiście mamy rozpoczęto 
procedurę pozyskania różnych gruntów na rzecz na rzecz gminy jeśli chodzi o zagrożeniach dla 
zostanie ta działka wykluczona my to sprawdziliśmy nie ma tam żadnych żadnych archeologicznych  
i możliwości inwestycyjne na tej działce nie różnią się od innych 95% działek które są na terenie 
gminy Łomianki stanowisk archeologicznych na dzień dzisiejszy to więcej jeśli chodzi o zapisy aktu 
notarialnego który na podstawie zarówno przez gminę Łomianki jak i Zarząd Powiatu wspólnego 
stanowiska może być podpisane z tego aktu będzie wynikało ma tam powstać placówka edukacyjna  
i tak naprawdę po podpisaniu tego aktu jeszcze bez wpisu w księdze wieczystej My już dysponujemy 
prawem do gruntu posiadamy prawo dysponowania gruntem na cele budowlane czym tak naprawdę 
możemy się starać o uzgodnienia i projekty i wydatkować pieniądze przede wszystkim pieniądze 
zgodnie z ustawą o finansach publicznych czyn na tereny do których mamy jakiekolwiek prawo 
umówimy to ograniczonym prawem rzeczowym przez te 10 lat to będzie jak my tego nie przejemy 
powiat nic nie wybuduje tak naprawdę prawda jest taka że jak powiat nic nie wybuduje to po 10 
latach tą działkę zwróci do kowru zwróci do kowru i na 10 lat można powiedzieć ta działka jest za 
blokowana są też tereny przeznaczone pod usługi publiczne up jak najbardziej też należące do kowru 
ale na dzień dzisiaj No nie mamy tytułu prawnego żeby o nie ma nic starać się o budowania szkoły 
trwają rozmowy tylko jest też taka że to nie są czasy sprzed 15 lat że wójt burmistrz prezydent 
miasta napisze wniosek a kowr łaskawie wszystko nam przekażę żeby mieć problem z głowy Otóż nie 
kowr jest to instytucja państwowa a teraz kwestii majątku jest nacisk na trzymanie tego majątku  
w garści i ewentualnie sprzedaż więc tak naprawdę bez konkretnej propozycji I na przykład dwóch 
czy 3 lat nie jesteśmy w stanie na tamtych terenach wybudować szkoły i to trzeba odpowiedzieć 
sobie na takie pytanie czy my chcemy tam szybko szkołę w terenie Łomianek dolnych Jeśli chcemy to 
głosujecie na nie na tak jeśli nie chcecie szkoły to głosujecie na nie i my dajemy wam te informacje  
i powtarzamy jak wy mówicie że wy nie macie tych informacji a my je państwu przedstawiamy więc 
apeluje o to żeby pytać to wszystkie odpowiedzi na wszystkie pytania dostajecie odpowiedzi 
Naprawdę państwo apeluję do Państwa do tego żebyśmy już szli do przodu a nie myśleniem 
rozmyślali o tym co by było gdyby było 3 lata temu proste pytanie chcemy przejąć liceum zależy nam 
na dzieciach w Łomiankach zależy więc jak ja tu nie widzę żadnego zagrożenia widzę szansę żeby 
przyśpieszyć rozwój Łomianek w zakresie Edukacji i chętnie odpowiem jeszcze na jakieś inne te 
pytania dotyczące nieruchomości powiedział Jeszcze bym Jeszcze bym pana Piotra poprosił  
o wyjaśnienie Niestety już nie mogę udostępnić ekran u ktoś mi wyłączył ja pokazywałem tą mapę 
przez chwilę państwu i tam jest linia rozmiar może jak pan Piotr mógłby albo ktoś by mi przywrócił 
możliwość pokazania tej mapy to byśmy też wyjaśnili to jaki jest problem z nieruchomościami które 
są koło wału znaczy ja odpowiem tam jest odległości 50 m to jest linia zabudowy działka jest 2 razy 



mniejsza bo o której teraz rozmawiamy ma 2 ponad 2 8 hektara tamta ma 14 hektara poza tym 
kwestia linii zabudowy reszta parametrów jest podobna ta szkoła by tam o jedną trzecią mniejsza dla 
mnie nawet pod względem przyszłościowym czyli załóżmy pozyskujemy ten grunt pod edukacji bo 
muszę znać konkretny cel to nie jest tak że my sobie pozyskamy go pod budowę bieżni a później 
nagle o budujemy tam szkołę jest konkretny cel Wymagane przy akcie podczas i budowa tak małej 
szkoły w tamtym miejscu Według mnie jest nieopłacalna pod względem finansowym poza tym 
chociażby infrastruktura tam przy ulicy Brzegowej to jest kwestia tak jakby pan burmistrz 
Bohdziewicz mówił tylko na 100 czy pulpitu nie mogę udostępnić dobrze Tak na razie Czy możemy 
poprosić o możliwość udostępnianie pulpitu dla pana Piotra żeby żeby radni widzieli o czym mówimy 
i jeszcze moje pytanie bo jest to działka położona przy samym wale 6 Podwale tak czy tutaj kwestie 
jeszcze zgód rozmów z wodami polskimi Moim zdaniem istotne to znaczy wody Polskę w kwestii jak 
planów miejscowych już to wszystko zostało uzgodnione linia zabudowy 50 m tam jest jeszcze gorszy 
problem z dojazdem tak naprawdę nie lepiej wybrać na ten na pulpicie czy ja mogę mieć taki 
wniosek formalny trochę do dyskusji dalszej jest kolejka kolejka mówców przygotowałam poproszę 
pana momencie kiedy sposób prowadzenia dyskusji bo jest nie jest głos tylko jakby prośba o pewien 
sposób argumentacji jednym słowem panie radny jednym słowem Prosiłbym żeby wszyscy mogli się 
wypowiadać z urzędu nie przedstawiali nam swojej opinii to jest dobre a co złe tylko odpowiadali na 
pytania co jest możliwe to jest niemożliwe bo słyszymy dużo propagandy a mało konkretów Czy 
jakby że ta działka wymaga tego tego i tego i tyle tyle pieniędzy i tyle czasu nie ma rzeczy 
niemożliwych to jest kwestia czasu  
i kosztów i chcemy to znać a ja słyszę za każdym razem to nie warto bo mi przeszkadza zaciemnia mi 
obraz Chciałbym jak będzie żeby to odpowiadać tam normalnie na pytanie więc jakby to jest mój 
moja uwaga formalna do każdego kto się wypowiada dziękuję czy jeszcze będzie prezentował ja 
jeszcze właśnie prezentuje nie wiem czy widać jak widać nie widać i dokładnie więc to jest ta 
działeczka 41/3 częściowo przeznaczona pod te usługi publiczne tuż przy samym wale i wydaje mi się 
panie Michale z całym szacunkiem ale żyjemy w wolnym kraju i tak jak pan nie zrozumiał na pytanie 
czy na tej działce My możemy postawić szkołę i w jakim terminie ale na której poznałem Nie powiem 
panu konkretnie w jakim terminie Tak możemy postawić szkołę nie należy do nas Jeśli ją to jest dużo 
jeśli jeśli Jeśli ją pozyskamy pod ten cel to tak naprawdę rozpoczęcie budowy to jest kwestia nie 
wiem cztery pięć lat to jest ta informacja której potrzebujemy czyli nawet to przyjąć teoretycznie 
możemy ale procedura będzie trwała cztery pięć lat No i to jest ta informacja która jest dla mnie 
panie naczelniku jakieś pytania to tą drugą up2 Jakby pan mógł pokazać bardziej w prawo teraz jest 
taka jeszcze ona tym zielone dokładnie to znaczy pani tak na tym up i na tym U2 nie powiem 
państwo nie wyżej wyżej up a nie chciałem się odnieść do tego up2 nad nad zielonym tak No nie Nad 
Strugą ale no to tutaj też Jak już rozmawiamy to jestem ciekaw co to za działka to są też tak w 
przyszłości też mogłoby powstać obiekty edukacji to jest dosyć szeroki Powiedziałbym usług które 
mogą być tam realizowane między równymi między innymi również edukację tylko mówię no to nie 
są działki które należą do gminy mówiłem o tym wcześniej że jest w ramach porównywania cen jakby 
pan jeszcze mógł w prawo przewinąć i pokazać działkę która jest na końcu ci o dokładnie tutaj o 
którą chodzi jest działka która tej chwili jest jest w sprzedaży i kosztuje 8000000 zł i ona ma w sumie 
20000 m czyli jest to 1/3 mniejsza niż działkę którą możemy pozyskać w wyniku porozumienia ale ta 
kreska która jest wzdłuż Wisły to jest linia rozgraniczająca budowę więc my tej części za tą kreską nie 
jesteśmy w stanie zabudować 16000m więc my sprawdzając ceny rynkowe żeby powiedzieć że tutaj 
za 16000 m kupilibyśmy 3000m zapłaciliśmy 8000000 zł a porozumieniu ktoś nam wycenił działkę 
30000 m na też 8000000 zł żebyś żeby państwo mieli perspektywę Dziękuję Dziękuję bardzo już 
skończył No to ja miałam właśnie prośbę o udzielenie głosu panu naczelnikowi ale bardzo dobrze się 
złożyło że akurat dokładnie w tym momencie kiedy chciałam poprosić specjalisty od naszych 
lokalnych o wyjaśnienie też informacji które pojawiają się na czacie jak Zastanawiam się czy pan 
Tomasz Henryk Dąbrowski naprawdę nie pamięta W jakich miesiącach i w jakich latach wnioski do 
kowru bo to co czytam troszkę jest przerażające jak pamięć jest ulotna i tak krótka chciałam żebyś mi 
patrzyli jednak w przyszłość i to co powiedział pan Piotr Kowalski wyjaśniając radnym które działki są 



możliwe które nie są możliwe na teraz na to i teraz nie będą działką którą możemy na której możemy 
wybudować placówkę oświatową jest właśnie ta działka którą chcielibyśmy przyjąć w porozumieniu 
porozumienie z powiatem ale tak jak mówię to do państwa decyzji należy i chciałabym też domknąć 
te stwierdzenie że możemy w nieskończoność odkładać decyzję no tak nie jest jeżeli państwo 
uważacie że to porozumienie je złe że negocjacje niefortunne to proszę naprawdę zagłosować 
przeciwko temu porozumieniu i starać się o negocjacje we własnym zakresie z radnymi ze 
starostwem ze starą ze starostwem ogólnie naprawdę czapka z głów będzie jeśli państwo uda się 
więcej i wtedy przeproszę że rzeczywiście może byłam za słaba my jako urzędnicy bo uwaga nie 
robiłam tego samodzielnie tylko z osobami które merytorycznie podchodził y do tematu Niemniej 
jednak poproszę o tą decyzję tak nie wstrzymując się żeby procedować dalej żebyśmy wiedzieli na 
czym urząd stoi i w którą stronę moglibyśmy pójść i po prosiłabym o decyzyjność Z pełną 
odpowiedzialnością państwa a nie w nieskończoność w zawieszeniu pracowników zarówno 
naczelnika Geodezji jaki pani naczelnik wydziału Edukacji i pani skarbnik właśnie w takim zawieszeniu 
co robić przez następne miesiące czy mamy brać pod uwagę przejęcie liceum i zaplanowanie  
w budżecie wydatków czy jednak nie czy jednak ta budowa szkoły tak bardzo potrzebna w 
Łomiankach dolnych jest możliwa i realna czy jednak będziemy to przeciągać No ja mam ja mam 
takie poczucie że dyskutować na ten temat byśmy mogli miesiącami a trzeba po prostu podjąć 
odpowiedzialną odważną decyzję tak nie wstrzymuję się dziękuję bardzo dziękuję radny Michał Nafty 
ński panie radny Naftyński Dziękuję za głos jestem już znaczy ja znowu powtórzę mantrę znaczy 
Czuję się niezręcznie jeśli jestem po ganiany i pouczony co mam robić my jako radni mamy jakby pod 
tym względem możemy podejmować decyzje Nie z tego co urząd sobie życzy i A ja do podjęcia 
decyzji Potrzebuję taką informację Jeśli dzisiaj Powiem tej uchwale nie to w jakim terminie 
powstanie szkoła może powstać teoretycznie szkoła w Łomiankach dolnych i na jakich działkach o co 
się będzie czyli zamiast poganiać radnych to sugerowałbym żeby na przykład następne spotkanie 
Jeśli się taką odbędzie i radni na przykład przychylam się do mojego wniosku o zdjęcie żeby urząd 
przygotował alternatywną wersję bo to jest coś co najbardziej mnie boli że Przystępując do taktyki 
dyskusji forsuje się rozwiązanie nie pokazując alternatywnej opcji czy my jako radni słyszymy że nie 
da się i trzeba podjąć taką decyzję bo ona jest najlepsza my wiemy że są inne możliwości ale urząd 
Nie przygotowuję tych możliwości dowiadujemy się że działka up2 działka ta musielibyśmy się 
postarać Tak wygląda przygotowanie czy te cała ta procedura i zobaczenie tego w perspektywie 
kosztów to wtedy możemy podjąć decyzję Bo jeśli będziemy czekać rok dłużej to może to jest okej 
Może 2 lata też dłużej to jest okej A może czy to już nie jest okej I to my przez podejmujemy decyzję 
Na razie ja nie mam podejmujemy decyzje tylko że jesteśmy cały czas poszukiwani informacją że to 
jest najlepsze rozwiązanie a ja bym potrzebował normalnych konkretów ile to będzie kosztowało ile 
to będzie trwało na których działkach w Łomiankach dolnych możemy wybudować działki a czy 
możemy budować szkołę jakich mniej więcej wielkości te szkoły mogą być to proszę o informacje 
które mi jako radnemu są potrzebne do tego żeby m powiedział porozumienie jest dobre albo to jest 
złe i na razie nie mam takich informacji i uważam że jesteśmy znowu pojeni informacjami 
przetworzonymi potrzebuję surówki które są faktami a nie opiniami i to jest moja rzeczy jeszcze się 
ustosunkuję do tego co powiedziała pani burmistrz i chciałem zapytać czy po przejęciu władzy pani 
burmistrz miała szansę na przejęcie tej działki przed powiatem czy nie Czy było tak że po przejęciu 
władzy przez panią burmistrz ta działka już była własnością Powiatu czy jeszcze nie było własnością 
powiatu i można było jeszcze wykonywać jakieś działania bo na razie jak gdyby przerzucanie się 
odpowiedzialnością trochę nie do końca rozumiem że poprzednia władza coś tam zawiniła i nie 
mogła to dopiąć ale z tego co słyszałem wcale nie mam takiego przekonania po przejęciu władzy 
przez panią burmistrz sprawa była już zamknięta i kowr przekazał już tą działkę do powiatu wręcz 
usłyszałem wtedy dokładnie za to powiat starał się o tą działkę i wtedy jeśli to jest prawda to 
zasadne jest stwierdzenie że przespała władza przejęcie działki to nie jest wyssane z palca chciałbym 
żeby to zostało doprecyzowane w datach i żebyśmy mieli jasność jak to wygląda więc to jest moja 
moja druga prośba ale pierwsza Najważniejsze jest to żebyśmy albo teraz jeśli mamy taką możliwość 
albo w przyszłości dowiedzieli się co A ile jeszcze jedna kwestia tej archeologii to mówiłem że wiem 



że to nie jest kwestia archeologiczna ale musi żeby rozważyć alternatywne wersję Musimy przyjąć że 
na tej działce nie postawimy szkoły że ta działka jest poza naszym zasięgiem jeśli jest to zobaczy to 
chciałbym się dowiedzieć jaka opcja stawiania szkoły w Łomiankach dolnych za ile W jakiej jestem 
strefie czasowej istnieje zakładamy że ta działka jest dla nas niedostępna I wtedy my możemy bo na 
razie słyszymy że ta działka jest najlepsza a inne są dużo gorsze albo w ogóle innych nie ma w tej 
drugiej opcji żadnych konkretów dziękuję bardzo Ja myślę że pan Gawda już wyjaśniał kwestie 
przyjęcia działki ale jeszcze raz poproszę panie burmistrzu później pani burmistrz w trzeciej 
kolejności pan radny Jerzy Serzysko ja też pozwolę sobie mieć do państwa prośbę słyszę tutaj że 
potrzebujecie państwo czasu że nie odpowiedzieliśmy na takie pytanie na inne chcę wyraźnie 
powiedzieć nie odpowiedzieliśmy na dwa rodzaje pytań pierwsze takie które nie zostały zadane jeżeli 
państwo w tej chwili co chwilę wrzucacie nowe pytanie i mówicie że potrzeba na to pół roku 
powstała na to jak jakiś czas żeby odpowiedzieć to jakby sensowne rozmowa i drugi rodzaj pytania 
nie odpowiedzieliśmy to takie na które nie znam odpowiedzi i też wyraźnie to mówimy jak Jak 
mówimy że działka w Łomiankach alternatywna może kosztować ja mówię pięć bo byśmy mu dwa 
radny S konieczny mówi 8 jest podobna działka o rzeczach których nie wiemy nie wiemy jaką działkę 
i za ile będzie można kupić i to i to jest chyba uczciwe że tak postępujemy Bardzo proszę żebyście 
państwo nie mówili że nie było czasu na dowiedzenie się czegoś że państwo jesteście 
nieinformowani ja od ponad miesiąca prowadzę dyskusje i odpowiadam na wszystkie możliwe 
pytania jak tylko padło odpowiadam tak jak potrafię Więc nie róbmy tutaj wrażenia jakieś takie 
nadzwyczajnej sytuacji poza tym pozwolę sobie jeszcze na jeszcze jedną uwagę pan rady Naftyński 
generuje co co pół dnia albo co kilka godzin kolejne zarzuty jak pan mówi że przyjmujemy Postawę 
że się nie da to ja nie wiem kto przyjmuje taką postawę bo cały ten ciąg działań pana układa się  
w taki taki oto scenariusz że za każdym razem pojawi powód dla którego nie da się tego zrobić No 
mam nadzieję że jak pozostali państwo radni nie podzielacie tej opinii pani burmistrz Szanowni 
państwo mówię ja już odpuszczę sobie niestety czat Bo jeśli mamy rozmawiać z panem dajmy na to 
Cezary m Astrau o zarządzaniu i trzeba potrafić do takiego poziomu się nie zniżam zapraszam do 
gabinetu na rozmowy i to jest jedna rzecz Druga rzecz to panie radny Michale Naftyński 
współpracowaliśmy w radzie rodziców Bardzo bym chciała nie wyciągać przeszłości Jak skutecznie 
potrafi teoretyzować i rozwalić wszystko zamiast działać ja potrzebuję od państwa radnych 
konkretnej decyzji nie przeciągania w czasie Pan naczelnik wyjaśniał bardzo dużo burmistrz Gawda 
poświęcił na to wiele miesięcy swojej pracy burmistrz Bohdziewicz wytłumaczył Myślę że już 
wszystkie możliwe za i przeciw do czego ulica Grzybowa nie wchodzi w koszty budowania szkoły bo 
jest po prostu budowana dla mieszkańców jakby Szanowni państwo Myślę że każda minuta tej sesji 
sprowadzi się do tego że państwo wynajdziecie jeszcze 1000000 dodatkowych wątpliwości pytań 
całej reszty nie chce państwa dociskać a nie wiem zdawać podstawiać pod ścianą to nie o to chodzi 
Ja bardzo potrzebuję żebyście państwo wyłącznie podjęli odpowiedzialną decyzję za działania jest 
projekt uchwały projekt uchwały podlega głosowaniu głosowanie polega na za głosowaniu tak 
przeciw bądź wstrzymuje się tylko tyle i naprawdę nie są wygórowane prośby do państwa radnych to 
co mogliśmy powiedzieć naszej strony to co państwo na spotkaniach uzyska liście jestem przekonana 
że już wielokrotnie padały odpowiedzi I teraz tylko decyzja do państwa należy Dziękuję Dziękuję Pan 
Jerzy radni Jerzy Serzysko radny Jerzy Serzysko mikrofon odblokowane mikrofon sytuacja jest nie tak 
dramatyczna jak tutaj jest przedstawiana nikt nie idzie na walkę z powiatem a próby rozmów  
i negocjacji są próbą przynajmniej wypracowania stanowiska ten pośpiech który nabrał w ostatnich 
czasach zarówno w organizacji sesji jak i komisji budżetowej która była dzisiaj ogłoszona dwie 
godziny przed sesją dosłownie w części razem zależy nam na jakiej podstawie kto się wypowiada 
imieniu Radnych i w której części i w jakiej części chyba że wyjechał części przeciąganie obrad też 
stwierdzenie że powiat naszym liceum się nie zaopiekuje A dlaczego tak taką opinię wyrabiać 
powiatowi że on się nie zaopiekuje do powiatu należy do zadań powiatu należy jest odpowiedzialny 
za oświatę ponad podstawową i a nie tutaj haseł takim że powiat się nie jest niesprawiedliwe moim 
moim wrażeniu moje i w moim dążeniach jest to żeby spotkać się żeby radni się spotkamy czyli radni 
powiatowi radni miejscy Czyli dwa ciała wydają to tak jakby prawo zarządzić obydwa do wykonania 



tego tych ustaleń uchwał prawa lokalnego który które i takie spotkanie by było celowe 3 dni temu na 
komisji oświatowej i było trzech radnych Powiatowych szczegółów naszego Dlaczego okręgu 
wypowiedzieli swoje uwagi propozycje sugestie i był złożony wniosek żeby zorganizować spotkanie 
radnych Powiatowych radnych gminnych i zarządów jeżeli zarządy też dobrze żeby w takiej takiej 
takiej siły i dzisiaj co usłyszeliśmy żebym mógł rozmawiać niech stara się o rozmowę na własną rękę 
No nie bardzo rozumiem Jesteśmy społecznością samorządową nie mniejszą zarówno powiatowi jaki 
miejsc i miejsce to są samorządowcy a szczególnie jest cały szereg samorządowców którzy Dawno już 
którąś kadencję zajmują się samorządem mają duże doświadczenie i stwierdzenia że powiat się nie 
zaopiekuje że to nie jest potrzebne to jest takie trochę trochę krzywdzące zależy na dzieciach No 
może faktycznie uważam że w większości nam zależy na tym żeby to leciało funkcjonowało jak 
najlepiej a nawet żeby się rozwijało i żeby były szkoły profilowane Ale to trzeba stworzyć bazę  
i dobrze żeby z powiatem takie warunki no na załóżmy my przejmujemy I co odjazd do widzenia 
pakiet Jestem moja wizja też taka przejmujemy liceum i powiat w dalszym ciągu uczestniczy tego nie 
chciało merytorycznie Jak również i finansowo idą jakieś środki podatkowe do powiatu na działalność 
i te środki należy niezależnie od tego czy przyjmiemy czy nie wiem w jaki sposób kiedy pomagać tam 
tutaj w tym w tym w tym w tym działaniu a teraz Wrócę jeszcze mówiłem do komisji No była Komisja 
Budżetowa było głosowanie głosowania był dwa głosy za przekazaniem było wypracowane szereg 
punktów tam Jest to szczególnie ale Reasumując żeby przekazać uchwałę do pracy komisji w tym 
różnych również Jakie było stanowisko w głosowaniu na głosy były za wnioskiem 1 głosek 
wstrzymujący się czyli i w tej chwili przekazywanie wiem zresztą nie było żadnego nie wyraziła 
żadnego zdania jest swojego rodzaju no Mogłem użyć słowa manifestacją pewnych spraw które 
które które które są jawne i przewodniczący komisji budżetowej nagrywał posiedzenia nie rozumiem 
że w tym przypadku też tak i można to zweryfikować dziękuję pan radny Michał Naftyński już 
mikrofon ustosunkuję się do tego co słyszałem od radnego Serzysko i też co to co to co powiedział 
pan burmistrz pierwsza rzecz zaopiekowanie się liceum to na dzień dzisiejszy my się tym liceum nie 
zaopiekujemy i w dłuższej perspektywie się tym liceum nie zaopiekujemy znaczy po rozmowach 
które przeprowadziliśmy z panem w liceum Okazało się że ta opieka nad liceum polega na tym żeby 
dostało więcej przestrzeni żebym mogła utworzyć otworzyć dodatkowe oddziały i my tego nie 
zrobimy nie zrobimy tego w tym roku jest rok nie mamy takiej po prostu władzy i to jest jedyna rzecz 
którą tej chwili potrzebna jest liceum i potrzebny jest spokój dobry PR I Liceum sobie będzie radzić 
jeśli chodzi o tą opiekę którą udziela powiat to w tej chwili ta opieka polega na tym że płacą 
pieniądze tak i czy ta jaka będzie od nas czy będzie odpowiadał przez nas okres nie wiem dwóch-
trzech lat Dopóki nie będzie tego tego tej nadbudowy o której mówi mówił burmistrz bo nic się nie 
będzie działo to jest kwestia wpłacenia pieniędzy i tak naprawdę z tym liceum nie będzie robione 
gmina nie ma żadnych tego co ja wiem doświadczeń z programów które cokolwiek zmieniają na 
poziomie merytorycznym w szkole nie ma też jak gdyby w prawie takich możliwość żebyśmy 
wpływali na to co dyrektor robi te które jest związane równi przepisami pochodzącymi z menu  
i z Kuratorium Oświaty wychowania więc jakby tam mówienie o za opiekowaniu się i całuję dla mnie 
pustym frazesem w tej chwili to to jest to to nic nie da To nie stoi to jeśli chodzi o to zaopiekowanie 
się więc czy opiekuje się powiat czy Łomianki to dla liceum to jest jedno i to samo Jeśli chodzi 
natomiast o Dlaczego ja uważam cały czas że my nie jesteśmy w stanie podjąć tej tej tej uchwały i nie 
jesteśmy w stanie jej ocenić rzetelnie No to jest jak gdyby w ogóle działanie urzędu z pokazywaniem 
różnych rzeczy czyli ja w takiej sytuacji idealnej widziałbym że jeśli urząd wie o tym że przejęcie 
liceum to jest temat który jest procedowany w Łomiankach od lat 14 przy którym zawsze było wiele 
kontrowersji zawsze się wiele gotowało i wiadomo było że to będzie to będzie coś co co co co będzie 
dyskutowane jeśli się przygotowuje taką taką taką uchwałę chciał bym zobaczyć opcja a to jest ta 
uchwała Chciałbym zobaczyć opcje b i c które było rozważane pod tytułem budujemy szkołę w 
dolnych bez udziału powiatu i zostaje to i ta opcja jest taka że za takie pieniądze w takim okresie 
czasu Takie mamy szansę takich działkach opcja C jeszcze inna jak gdyby jak ja widzę to na stole  
i widzę że zarząd mówi rozważaliśmy takie trzy opcje ta kosztuje tyle ta kosztuje tyle ta kosztuje tyle 
ta trwa tyle to trwa tyle to trwa tyle i tak polega na przejęciu działki od powiatu jest naszym zdaniem 



najlepsza i to jest dla mnie uczciwe podejście i postawienie sprawy kiedy radni mogą powiedzieć 
mogła zadać pytanie mogę powiedzieć tak Zgadzamy się albo mogą powiedzieć że się nie zgadza  
a Sytuacja która ma i jak były dla mnie też jeśli się przygotowuje taką uchwałę to się jak gdyby No 
niweluje ryzyko co się może wydarzyć Czy mamy jakieś jakieś alternatywy tej chwili mamy sytuacje 
że zarząd to jest ta jest moja interpretacja bo to nie jest tak to jest moje przekonanie że zarząd przy 
jedyną słuszną drogę i walczy o nią rękoma i nogami uważa że nie ma innej opcji i po prostu jest tylko 
i wyłącznie nacisk państwa to jest nieprawda bo jeśli radni powiedzą że nie chcemy tej umowy i nie 
chcemy tej działki to kiedyś szkoła powstanie w Łomiankach dolnych nikt nie chce mi powiedzieć 
kiedy za ile i gdzie próbuję się nam Jak schować tą informację i pokazać tam tylko jedną a błędy to 
rzeczywistość czy to reguła z psychologii się nazywa zainwestowane tyle energii zbudowanie tego tej 
uchwały i zbudowanie tej jednej opcji a że my jako radni nie może mieć że wychodzimy robi się z nas 
idiotów czepialskich jak próbujemy zapytać się o inne alternatywne opcje i to jest dla mnie 
oburzające i to jest W wielu sytuacjach i to już wydarzyło i teraz jest to kolejny Ja się pytam o opcje 
jak dostanę tą opcję alternatywne i zapoznam się z nimi to podejmę decyzję czy ta zaproponowane 
przez państwa jest najlepsza na razie wygląda na lepszą znaczy na pierwszy rzut oka jest w nim wiele 
nieścisłości i wiele rozbieżności między tym co wy mówicie a tym co mówią inni aktorzy w tej sytuacji 
i ja bym chciał rzeczywiście zobaczyć jakie inne opcje Rozważa liście państwo przy budowie szkoły  
w Łomiankach Skupmy się na budowie szkoły w Łomiankach dolnych bo to jest ten prawdziwy cel 
który chcemy Nie chcemy przejąć liceum Bo To liceum jest to że ten dla nas jest mówi radny 
Skonieczny czyli wybudowanie jak najszybciej szkoły w Łomiankach dolnych bo ona jest niezbędna  
z dużej czy małej w którym miejscu o tym rozmawialiśmy i rozważamy jedno z tych opcji powinno 
być przejęcie działki za liceum dostawienie tam kompleks ale to powinno być jedna z opcji a nie 
jedna jedyna więc jakby proszę o trochę szacunku to nie jest tak że my się czepiam y ale my chcemy 
wiedzieć jakie mam możliwości wyboru bo na razie jeśli tak było być prowadzone negocjacje że 
państwo Poszliście do negocjacji i nie pokazaliście powiatowi że macie inne opcje wybudowania 
szkoły w Łomiankach dolnych to to się nie dziwię że negocjacje zakończyły tak jak się zakończyły  
i bardzo dziękuję dziękuję pani burmistrz bardzo też Szanowni państwo Ja rozumiem doskonałą 
umiejętność odwracania kota ogonem radnego Naftyńskiego Ale ja mam nie ukrywam już chyba 
inaczej chyba wykorzystaliśmy wszystkie środki pokazania państwu skąd i dlaczego to porozumienie 
wygląda tak jak wygląda jak gdyby babcia miała wąsy to by była dziadkiem gdybyśmy mieli inne 
działki budowali byśmy szkoły w innych miejscach Zapraszam pana radnego do uczestnictwa w 
komisjach planowania do komisja w komisjach różnych mnie przeraża jedno przeraża jedno że pan 
zawsze znajdzie dziurę w całym i to nie jest prawdą że pan nie rozumie co my do pana mówimy Pan 
naczelnik Piotr Kowalski pokazał panu na mapie przed chwilą które działki są ewentualnie do 
wybudowania gdziekolwiek Ale one należą do Skarbu Państwa a nie do nas zmiana planów 
miejscowych to ładnych kilka lat a pan nadal jak mantrę Powtarza że pan potrzebuje informacje 
dotyczącą różnych różnych możliwości pan usłyszał co my do pana mówimy takich pytań więcej pan 
by nie zadał i ja już tutaj nie mam nic więcej do powiedzenia Nie wiem czy pan Piotr Kowalski bo 
widzę że się włączył nie chciałby dodać właśnie a propos działek czegoś bo bo możemy tak po prostu 
się możemy się kręcić w kółko i jakby nie nie odniesiemy żadnego skutku bo pan nam zarzuca fatalne 
prowadzenie negocjacji to ja w tym momencie mogę powiedzieć tylko jedno bardzo proszę żebyście 
tylko zagłosowali przeciw pan Naftyński niech stanie jako ten prowadzący negocjacje do starostwa 
 i naprawdę trzymam kciuki i życzę życzę wszystkiego dobrego a pana Cezarego osrała którego 
czytam na czacie Ja bardzo proszę żeby mam bardzo ostrożnie używał różnych słów bo to nie ja 
handluje działkami gdziekolwiek ja jestem zwykłym mieszkańcem w Łomiankach nie mam tutaj 
gruntów nie mam nie mam znajomości z deweloperami tak to mnie jak to bywało drzewiej  
i naprawdę bardzo bym prosiła o ostrożne szafowanie z pozdrowieniami oczywiście do wszystkich 
którzy uważają że mam inne plany niż wyłącznie postawienie tam szkoły podstawowej i przejęcie 
działki w zamian za takie akurat warunki postawił powiat i to jest chyba już wszystko co dzisiaj 
chciałam po prostu żebyście państwo podjęli decyzję a ja mam ja mam takie wrażenie że Kręcimy się 
jak chomiki dziękuję dziękuję pani burmistrz pan radny Marcin Etienne bardzo proszę żeby nie było 



potem bo tam już czeka w kolejce do powiedzenia swojej opinii od dawna Widzę że ad vocem jest 
wykorzystywany to się zmienia w dyskutujemy Proszę mówić doskonale państwo wiecie od zawsze 
byłem jeszcze w 2015 występowałem na sesji rady miejskiej z zaświadczeniem odpowiedni 
przeciwko ówczesnej władzy która nie chciała tego liceum nie uważałem że do liceum trzeba przejąć 
trzeba prowadzić musimy być gospodarzem tego liceum i tak jak powstał plan liceum I powstał plan 
stworzenia porozumienia również od samego początku byłem za tym żeby takie porozumienie 
przyjechaliśmy debatowali nad na komisji społecznej to znaczy ta debata polegała na tym że był pan 
burmistrz Gawda był pan Romuald Reszka z powiatu właściwie tych informacji nie poznaliśmy kulis 
tak naprawdę Jak powstawało to porozumienie czy było można je zmienić czy się zmieniało Czy na 
początku było twarde później ktoś ustępował na jakich zasadach Kto ustępował w każdym razie  
i dzisiaj potem słyszę Ile jest znaków zapytania tak naprawdę nad tym jak prowadzone były 
negocjacje do nas przypomnę docieranie informacja że zrobiliście państwo do zarządu wszystko by 
te negocjacje wygrać ale ja mam po tej dyskusji ja sobie podpisywałem różne rzeczy mam też pytania 
na które nie nie udzielono odpowiedzi ani na spotkaniu ale na komisji wspomnianej A ni rady 
oświatowej na której ja Ja również w tej radzie oświatowej uczestniczyłem też w dobrym spotkaniu 
ostatnim dobrym spotkaniu zorganizowanym przez radnego Naftyńskiego na którym był pan Reszka 
który wcześniej wyszedł żałuję że wcześniej wyszedł bo bo by usłyszał tak naprawdę jakie stosunki 
panują między urzędem a powiatem bo słyszeliśmy że te stosunki są bardzo dobre że najgorszym 
razie poprawne stosunki są A to jak wypowiadali się radni powiatowi wskazywałoby na to że te 
stosunki nie są jednak tak dobre i traktowani jesteśmy troszeczkę przez powiat i powiedzmy i dość 
obcesowo przysłuchuje się różnym tutaj komentarzom różnym argumentom między innymi radny 
Janusz Skonieczny powiedział cena działki na wale tuż przy wale Czy przy oczyszczalni ja przeliczyłem 
sobie to na metry 500 zł za metr tam to przy wale przy oczyszczalni nie chce mi się wierzyć że takie 
ceny tam są takie ceny tam mogą być ceny rzędu 15 0 zł ale 500 zł i wszystko jest tak tutaj sposób 
taki No mam wrażenie koloryzowane z drugiej strony jest sesja nadzwyczajna zwołana w trybie No 
taki bardzo nagrałem kompletnie nie rozumiem tego dlaczego tak nagle Ja wiem że sesja w powiecie 
będzie ale czy to panie burmistrzu do pana burmistrza Gawdy jako osoby która wypowiadała się 
najczęściej na tematy negocjacji Czy to oznacza że nawet w tak fundamentalnych z jak organizowanie 
sesji czy podejmowanie przez radnych decyzji mamy z góry narzucone przez powiat bo powiat 
organizuje 25 to wcześniej podjąć decyzję co do tego projektu uchwały A co będzie jeżeli jeżeli tam 
ta sesja się odbędzie i tam na sesji twierdzą No dobra podejmujemy pierwsi decyzję No my jesteśmy 
za Albo podejmowany jesteśmy przeciw bo przez powiat nie będzie uzależniał decyzji od naszej 
decyzji bo dlaczego ma uzależniać od naszej decyzji i przyznam szczerze wszystko to rodzi we mnie 
ogromne Wątpliwości ja sobie jeszcze napisałem dużo więcej pytań które od tego jak zakończy się 
procedowanie nad w dniu dzisiejszym Jedno jest pewne wiążemy się dzisiaj na zawsze decyzjami  
z pewnymi decyzjami które zostały określone w porozumieniu czuję się z tym wszystkim dosyć 
mocno niekomfortowo na jasnych zasadach przejąć do liceum na uczciwych zasadach bo rodzi się 
pytanie dlaczego powiat godzi się do do innych do innych szkół ponadpodstawowych a tu stawia 
takie zaporowe warunki w naszym przypadku bo ja mówię ja chcę przejąć to liceum może te warunki 
należałoby w jakiś sposób no postawić w sposób bardziej uczciwy nie udało się nic więcej słyszymy 
któryś raz słyszeliśmy nie udało się nic więcej wynegocjować od pana burmistrza Gawdy ale nie wiem 
dlaczego bo właśnie nie znamy kulis chcę się dowiedzieć jakie jakie argumenty są za tym by by 
obciążać nas na zawsze kosztami które wielokrotnie było też mówione są ustawowo obowiązującymi 
ustawowym obowiązkiem wynikającym z ustawy o samorządzie gminnym bo to powiat tak 
naprawdę prowadzi licea to jest jego obowiązek i i i z tym wiążą się pewne koszty dlaczego jak 
argumenty że powiat powiedział tak zapłacimy to 83000 zapłacimy tą tą dotację którą płaciliśmy do 
za pierwszy rok a w kolejnych latach przez lat 20 40 50 100 nie będziemy nic dokładali Dlaczego nie 
jest to umowa dlatego nie jest to porozumienie które na przykład mogłoby uwzględniać nakłady 
finansowe w innych obszarach i powiat mógłby powiedzieć tak nie będziemy do tego liceum 
dopłacać i wy prowadzicie to ale zapewniamy wam Gwarantujemy wam pulę pewną która wam 
przysługuje bo przecież płacicie podatki do naszego koszyka do do powiatu jesteście Jesteście 



największą gminą i i te środki w ramach ekwiwalentu przekażemy wam w innych obszarach Czy 
gmina wystąpiła bo ja chciałbym wystąpić i proszę mi dać szansę żeby wystąpił to znaczy chciałbym 
najchętniej nie podejmować dzisiaj decyzji tylko chciałbym wystąpić z szeregiem pytań które mam po 
to by dowiedzieć się dlaczego powiat upierał się tak a nie inaczej w naszym przypadku w naszej 
gminy Czy to są jakieś zaszłości Czy to są jakieś Wynika to z jakiś niesnasek Czy to czy to po prostu my 
jesteśmy tak traktowani bo siłą rzeczy byliśmy tak traktowani przez powiat panie burmistrzu Jakie są 
kulisy tak naprawdę tego porozumienia i i apeluje No jeżeli nie no nie może pan nam powiedzieć to 
chciałbym się dowiedzieć proszę dać mi szansę dowiedzieć się z pierwszego źródła jeśli te informacje 
Będą rzetelne będą nasz interes chociaż w stopniu jakąś minimalnym to ja nie zmieniam zdania Ja 
jestem za tym liceum Ja chcę świadomie podjąć tą decyzję Nie chcę narażać Gminy na koszty które 
będziemy płacili przez lata i będziemy w jaki sposób zakładnikiem decyzji którą mielibyśmy dzisiaj 
podjąć dziękuję bardzo Bardzo dziękuję Michał Naftyński radny Michał Naftyński ja co do tego co 
powiedziała pani burmistrz bo swoją rolę odczytuje tak że jestem od tego żeby dociekać prawdy  
i mogę zadawać pytania mogę prosić o wyjaśnienia i jakby nie rozumiem dlaczego przypina mi się 
łatkę pieniacza i pani burmistrz mnie straszy że I wyciąganie jakieś rzeczy z rady rodziców Jaki to był 
em nieskuteczny no znaczy Nie bardzo rozumiem jaki to ma związek z tym co ja robię Wydaje mi się 
że w tej całej sytuacji związanej z liceum i z przejęciem działki Ja nigdzie nie powiedziałem że to jest 
pomysł którego nie poprę Ja chcę znać po prostu inne opcje chcę jakby dowiedzieć się szczegółów 
wiele rzeczy poczucie wiele energii żeby dowiedzieć się wiele szczegółów tyle energii żeby inni  
i zobaczyli te szczegóły żeby mogli się zastanowić żebyśmy zrozumieli Jak wygląda całość tej sytuacji  
i nie wiem czy sobie zasłużyłem na to żeby żeby taką opinię że jestem jakby tutaj Szukam dziury  
w całym i jestem blokuje to co się dzieje A czy dla mnie to co powtórzę to co mi się podoba to nie 
podoba mi się przynoszenie jednej najlepszej opcji która jest sprawdzona której mamy zaufać nie 
podoba mi się że jestem traktowany jak dziecko i osoba która nie ma pojęcia jak to wygląda i mam 
po prostu uwierzyć że to jest wynegocjowane dobrze Wybaczcie państwo ale moje zaufanie jest 
skutecznie podważone od dłuższego czasu i nie mam teraz zaufania do tego rozwiązania mam 
poczucie że państwo przygotowując się do pomysłu budowy szkoły w Łomiankach dolnych wzięliście 
jakieś opcję rozważyć czy na początek odrzucić a wróciliście wszystkie wzięliście za najlepszą opcją 
jest ta którą powiat i skupiliśmy się 100% na tej opcji nie wiem czemu zakładając że my tą opcję 
poprzemy konsultacji z nami mówią konsultacjach które się odbywały w komisji społecznych 
konsultacji w radzie oświatowej wcześniej nie było nie było nic napomykane Ja przypomnę że 
kwestia liceum pojawiło się w mojego zapytania na sesji które zaczynało się od słyszałem plotkę więc 
wcześniej nie było żadnych panie burmistrzu ustaleń nie wiedzieliśmy nie dostaliście od mandatu 
starosta żychliński mówi No ale to jest przecież normalne że zarząd to jest tak jak rząd i parlament 
może państwa Nie ponieważ wy jesteście wybrani tak samo jak my My was nie możemy odwołać 
odwołuję że nie dostali nie macie jakby z założenia większości w radzie i to już pokazało w przypadku 
więc jeśli zdecydujecie się na wchodzenie w taki temat nauczka na przyszłość to miejcie świadomość 
tego że najpierw Przyjdźcie do nas zapytać się powinno być stanowisko co ma być wynegocjowane 
Jakie są warunki brzegowe A potem są negocjacje w tej chwili jest zdziwienie że radni szukają 
odpowiedzi Moim zdaniem No mamy prawo wiedzieć i mamy prawo oczekiwać różnych rzeczy jeśli 
jesteśmy pewni więc proszę jakby nie obudzę i nie mieć pretensje czy ja mam w tej chwili takie 
powiedział żebym że są pretensje do mnie że jestem Murzynem tak do Murzyna że jestem to jestem 
czarny no do białasa że jest biały nie wolno mówić bardzo proszę Ja jestem radnym wybranym po to 
żeby się czepiać i będę się czepiał Jeśli będę uważał To zasady To jest moje moje moje mój 
obowiązek i proszę pani burmistrz nie mieć do mnie pretensji bo ja wykonuję swoją rolę Dziękuję 
pani dziękuję za tę wypowiedź jednak bardzo proszę stosować się do do definicji a dvocem po prostu 
przeczytam jeżeli wcześniejsza wypowiedź pana została niewłaściwie zinterpretowana przesłane 
przez mówcę a w tej chwili to był dialog to rozmowa to była riposta do pani burmistrz lub 
odpowiadanie jej na pytanie niewłaściwie zinterpretowane Proszę nie używać a potem jeżeli nie jest 
to zgodne z ponieważ jest to nieuczciwe w stosunku do innych radnych którzy czekają w kolejce żeby 
zabrać głos pan Krzysztof Wawer panie przewodniczący bardzo proszę Szanowni państwo Ja 



chciałbym tylko dopowiedzieć do tego wszystkiego trochę historii byś może jeszcze trochę jestem 
radnym pamiętam różne kadencję naszych burmistrzów Jak powstawały plany miejscowe i w ogóle  
i chcę Państwu powiedzieć że ta szkoła w Łomiankach dolnych się ciągnie od pana burmistrza 
Sokołowskiego gdzie tam wtedy już nawet przewidywaliśmy powstawanie dużego osiedla 
mieszkaniowego gdzie było to dalsze odrolnienia tych gruntów gdzie widoczne to było i dalej jest 
widoczne A teraz znowu najbardziej jest widoczne że tam idzie intensywna zabudowa mieszkańców  
i tam proszę państwa jeśli się nie skupicie na tym to naprawdę mieszkańcy wam sami powiedzą o co 
tu chodzi się skupić na celu wykonania i wybudowania tej szkoły jednym burmistrzem nie powstały 
tam plany dokładnie do też nie zostało bardzo zabezpieczone był właśnie nie zdążyło się ale gdyby 
tam będzie miała i posiadania tej działki proszę państwa na pewno by tam szkoła powstała była 
mowa o tej szkole było zainteresowanie bo mieszkańców już i przybywa nadal ale teraz już 
przybędzie nam o wiele więcej bo jest osiedle przy Armii Poznań gdzie się buduje i zobaczycie 
państwo jeśli nie podejmie się w to Mieszkańcy sami wam powiedzą Dlaczego żeście tak zrobili że 
teraz my musimy wozić moje dzieci do Warszawy Gmina musi płacić nie ma szkoły nie wykorzystana 
została pewna propozycja osiągnięcia pełnego porozumienia nawet ze starostą to nie znaczy że 
urząd jest od tego żeby negocjować radni nie to jest od tego żeby uchwałę podejmować w dobrym 
celu dla mieszkańców ja uważam że powinien nastąpić to nie jest żadne wymuszanie możecie się 
dowiadywać odnośnie wszystkiego może ci się dowiadywać tego no się robi dla mieszkańców Gdzie 
jest pilna sprawa i tam mówię to jest prawie 18 lat już gdzie tam szkoła już ma powstać był była 
dwuzmianowość w Łomiankach gdzie na dwie zmiany było 1000 dzieci uczniów była taka potrzeba w 
Łomiankach to znaczy nie w Łomiankach w Dąbrowie żeby nawet tą trasę prawda przegrodzić teraz 
integracyjna też jest to potrzeba państwo radni Zastanówcie się tutaj szkoła w tych Łomiankach 
dolnych jest bardzo potrzebna i to pilnie to raz po drugie chciałbym też za tamtych czasów radni  
i mieszkańcy byli za bardzo zadowoleni że liceum powstaje na wniosek mieszkańców po liceum 
powstało gdzie powstało najpierw nawet była siedziba w kościele i tam było to liceum uczniowie  
z Łomianek tam się uczyli bardzo byli zadowoleni jakim stopniu było dalej prowadzone są różnym ale 
muszę powiedzieć że każde miasto nawet jak ma takie liceum to jest bardzo zadowolone pomijając 
koszty ale koszty były takie że nawet gmina odnosiła większe koszty przyszło do tego że te koszty No 
zwiększyły się więc porozumienie było z powiatem że powiat a przecież my to będziemy ponosić 
koszty ponosimy prawda i i tutaj basenu i tego wszystkiego to trzeba współdziałać trzeba razem się 
zjednoczyć tworzyć a nie prawda to naprawdę może to nie myśleć bardzo przyjemne to raz a po 
drugie dla mieszkańców trzeba robić wszystko żeby to nam pomogło żeby oni i mieszkańcy spokojnie 
to spali i mieli zagwarantowane edukację prawda Sport gdzie woda kanalizacja i tak dalej i załóżmy 
nawet na tej brzegowej kiedyś na pewno powstanie droga która będzie wozić mieszkańców będzie 
tam zmniejszyć większy prawda to drogę trzeba będzie szybko dość wybudować wodę kanalizację też 
więc szanujmy się i szanujemy nawet ten powiat bo naprawdę to już tyle że naprawdę tego wymaga  
i naprawdę powinniśmy się przychylić ku temu żeby już naprawdę nie nie nie odciągać to w czasie 
tylko za tą uchwałą i podjąć odnośnie korków nie mówił koszty będziemy ponosić damy radę Panie 
Marcinie przeżyjemy Sadowej koszty i będą koszty prawda bo pan chciał tam ładną szkołę 20 
milionów przecież No tutaj też trzeba będzie mieszkańców przybywa będzie mieć większy budżet 
więc tutaj jedno przyjąć drugie po budować prawda I jak chcemy mieć tą liceum prowadzi bo od nas 
będzie zależy i jak będzie prowadzone że dyrektor może się zmienić że załóżmy będzie więcej 
nauczycieli czas pokaże jeśli mamy taką dużą działkę my możemy w jaki sposób tak pobudować że 
może i tam z czasem przenieść No to różne warianty ale teraz dokładnie wszystkiego się nie da tego 
określić Bądźmy tutaj prawda decydujmy się Skupmy na tym co potrzebujemy i dla tych 
mieszkańców Dziękuję że Dziękuję bardzo dziękuję bardzo panie radny pan radny Tomasz Henryk 
Dąbrowski proszę Jak słychać wniosek który złożył pan Naftyński o przesunięcie tej uchwały do 
komisji i muszę się składam wniosek formalny aby wystąpił do powiatu o bezpłatne przekazanie tej 
działki dla Łomianek właśnie pod budowę szkoły podstawowej bez przejęcia liceum dziękuję bardzo 
Dziękuję o wniosku formalnym radnego Michała Naftyńskiego pamiętam Jednakże na wniosek który 
pan złożył nie jest wnioskiem formalnym poproszę o wypowiedź pana mecenasa którego widzę tutaj 



jest z nami Bardzo proszę pani mecenasie o informację czy wnioskiem formalnym jest informacja  
o przekazaniu zapytania do radnego Bardzo proszę do powiatu Przepraszam witam serdecznie 
Szanowni państwo Oczywiście jestem niewidziany w komputerze ale cały czas słucham Szanowni 
państwo wniosek formalny dotyczący porządku obrad procedowania nad tym że porządkiem obrad o 
kolejności podejmowania uchwał zmiany kolejności podejmowania uchwał o ten wniosek który 
został złożony jako formalne tak został zatytułowany W mojej ocenie w żadnym zakresie taki 
wniosek formalny nie może zostać potraktowany to można byłoby rozważać jako wniosek o zmianę 
uchwały na przykład żeby przyjąć że mogę tam przekazuję tą działkę bez jakichkolwiek obowiązków 
bez przyjęcia liceum a teraz też ewentualne wypowiedź już Pana Burmistrza Gawda propos co było 
na pewno przedmiotem dyskusji rozmowy jak rozumiem tak że słuchając państwa i pana burmistrza 
Gawdy że tam inne stanowisko powiatu było dość jeżeli chodzi o to więc wydaje mi się że raczej tutaj 
no tego typu opcja raczej normalnie na pewno nie jest to wniosek o charakterze formalnym Dziękuję 
to było tylko dla mnie potwierdzenie Bardzo proszę pani radna Agnieszka Zdunek już Dzień dobry 
państwo Ja mam tak może zacznę od tego że od początku kiedy kształt tego porozumienia Został 
nam przedstawiony Miałam dosyć krytyczne zdanie co do treści samego porozumienia oddzielam 
jakby rzeczy zawsze się trzy rzeczy to są dla mnie zupełnie odrębne sprawy kwestia przyjęcia liceum 
chętnie wybudowania szkoły i kwestia samego porozumienia moje wątpliwości wyraziłam w trakcie 
posiedzenia komisji społecznej byłam jedynym członkiem tej komisji które głosowała przeciwko 
pozytywnemu zaopiniowaniu tego porozumienia i moja wątpliwości brało się przede wszystkim stąd 
że te porozumienie jakby wiąże nas na długo wiąże nie tylko nas jako obecną Radę Miasta ale też 
naszych następców 20 lat zobowiązuje do prowadzenia ze sztywnymi regułami jeśli się nam to nie 
uda możemy tą działkę drogowej moje wątpliwości też budzą niewiadome co do kwestii finansowych 
ile nas będzie utrzymanie I Liceum i nowych szkół które się będą budować i że nasz budżet nie jest  
w stanie jakby te nowe ponieść Bardzo się cieszę że mieliśmy okazję wielokrotnie na ten temat 
porozmawiać i może wygląda albo ktoś czegoś za dużo razy się rozpoczął a że pyta Ale to po tych 
spotkań które się odbyły pomiędzy powiatem komisją społeczną a wiem odbyło się kilka tak bardzo 
ciekawych spotkań między innymi super spotkanie zorganizowane przez pana Michała Naftyńskiego 
miał okazje zapoznać się z postacią członka zarządu powiatu jest jego wypowiedzią i stosunkiem 
radnych powiatu właśnie nowego członka zarządu do kwestii negocjacji ja nie ukrywam że na samym 
początku miałam nadzieję że jakieś negocjacje dalsze z powiatem są możliwość wypowiedzi pana 
radnego powiatu Tomka zażyłam do którego nazwiska ciągle nie mogę zapamiętać ale jest na R 
chyba nazywa się Reszty albo jakoś podobnie raz robiłam Reszka wypowiedziach też pani radnej 
Sobeckiej a ta moja nadzieja na to że powiat pięknie tak troszkę mocno osłabła mam wrażenie że 
oczywiście rzeczywiście nie zależy kompletnie na oświacie miasta w powiecie stąd też chciałabym 
podjąć decyzję do której jesteśmy zmuszeni na tej sesji nadzwyczajnej nie chodzi dlaczego się ona 
Musiała odbyć tak przez to jest kwestia tego tak i tak zaistniał y nam takie pytania ponieważ to 
porozumienie wiąże jakby już nie tyle nas tak jak mówię tylko jakby będzie to dotyczyło przede 
wszystkim naszych następców ponieważ przez następne 2 lata nic się nie dzieje bo jak się nic nie 
zmieni bo i wtedy nie powiększy my w ciągu dwóch lat podejrzewam ze szkoły w Łomiankach 
dolnych też nie zbudować możemy zacząć procedurę ale nie zdążymy je wybudować będą to robić 
następcy zmieni się też prawdopodobnie jakiś tam władza w powiecie czy mógłby burmistrz 
powiedzieć jakie mamy możliwości w przyszłości renegocjacji takiego porozumienia Gdyby się 
okazało że nie jesteśmy w stanie któregoś z tych punktów dotrzymać co jest teraz i co się stanie gdy 
nie uda nam się w ciągu tych 10 lat z różnych powodów wybudować łomiankach dolnych to wtedy  
w porozumieniu jakie są tam obostrzenia i pytanie chyba najważniejsze bo najważniejszą jest właśnie 
kwestia budowy szkoły bo to jest najbardziej szalone jeśli takie porozumienie abyśmy podpisali przy 
wszystkich wątpliwościach kiedy jesteśmy w stanie zacząć pracę nad budową szkoły w Łomiankach 
Dolnych która jest mały problem to takie trzy pytania Jeśli mogę poprosić o to będę wdzięczny 
dziękuję dziękuję dziękuję panu Tomasz Henryk Dąbrowski jeszcze raz wniosek formalny chce zgłosić 
Dokładnie o to chodziło to powiedział Pan mecenas żeby to był wniosek do uchwały to żebyśmy nie 
przejmowali zadania powiatu tylko żeby ściągnąć działkę do negocjować za darmo tak jak obiecał że 



wojewoda jeszcze w 18 roku i do tego wniosku do tego wniosku właśnie zmianą Rozumiem czyli 
Rozumiem czyli to jest wniosek merytoryczny proszę podyktować ten wniosek panie przewodniczący 
Tak Przepraszam panie radny do protokołu Jak brzmiał dokładnie wniosek o widzenie  
o wprowadzenie do projektu uchwały jak panie radny wniosek do uchwały by gmina wystąpiła do 
powiatu o bezpłatne przekazanie tej działki dla Łomianek pod budowę szkoły podstawowej bez 
przejęcia zadanie własne powiatu notuje pytanie na czacie wtedy można byłoby skopiować to ja nie 
mogę Muszę Proszę panie mecenasie czy Szanowni państwo oczywiście radny ma prawo złożyć 
wniosek o dokonanie zmian i modyfikacji uchwały natomiast tak otwarcie nie może cały polegać na 
tym żeby wystąpić do powiatu o to żeby powiat nam przekazał jakąś nieruchomość w jakimś celu bo 
to jest jakby ten wniosek jakby formalny żaden sposób i czy wniosek żaden sposób panie mecenasie 
Najpierw było można teraz pan mówi że nie można czego trzeba żeby rozumiał co ja do pana mówię 
bo wydaje mi się że nie godzina późna już nie do końca rozumie nie można wystąpić w uchwale do 
powiatu o wyrażenie zgody na coś tam może pan wnioskować o dokonanie zmiany uchwały w ten 
sposób żeby rada miasta bo miałam postanowiła o tym że przyjmujemy nieruchomość bez przyjmują 
przyjęcia i do żadnego zadania pod moją intencje doskonale przez Jakby mojej intencji mojego 
rozumiem ale intencja pan chyba jest prawnikiem razem w radzie Niech pan zacznie to robić to co Do 
pana należy bardzo proszę to co do mnie należy uczynić panie mecenasie wkradł się z zupełnie 
nieprzyjemny proszę ostatecznie opinię czy jeżeli ten wniosek poddany pod głosowanie czy nie jest 
to naruszeniem ustawy nie jest naruszeniem statutu i czy można ten wniosek wnioskować i pana 
decyzja będzie tutaj ostateczna z prawnego punktu i przejdziemy dalej do dyskusji Proszę panie 
mecenasie więc teraz tak Szanowni państwo radny ma prawo złożyć wniosek o dokonanie zmiany 
uchwały jest wniosek merytoryczny do radnego należy jasne i precyzyjne określenie czego jakiej 
modyfikacji uchwała uchwała jak rozumiem jest została przekazana państwu w sposób całkowicie 
jednoznaczny W związku z powyższym a a nie chciałbym żaden sposób jakby wchodzić tutaj  
w umysły myśli i jakąś wolę Pana radnego No bo nie jest to odgadywanie Ja ewentualnie mogę 
wskazać że tak powiem linie formalnoprawną i to w sumie to wskazuje dobrze radny ma prawo 
dokonać do radnego należy decyzja nie Do radcy prawnego panie mecenasie czegoś chyba nie 
rozumiemy tam jest chyba będę przeglądać pana umowę z burmistrzem nie nie napisałem 
potrzebuję 10 minut ile pani potrzebuje żeby to zrobić i nie decydować z tym po prostu z panem 
razem Nie dyskutuj proszę na mnie nie krzyczeć no bo to nie ja nie miejsca dodatkowo należy 
wskazać że tak umowę z na na obsługę radcy prawnego jest z Urzędem a nie z Radą z Urzędem Tak 
bardzo proszę o 5 minut przerwy musimy rzeczywiście przedyskutować to jest na obsługę rady 
miejskiej czy mamy przerwę pani pani przewodnicząca mam przerwę proszę państwa 5 minut 
przerwy Dziękuję Szanowni państwo Pozdrawiam obrady sesji wniosek formalny który złożył pan 
radny Tomasz Henryk Dąbrowski chwileczkę będzie odczytane przez panie z biura rady pan radny 
potwierdzi Czy tak ma tak brzmi wniosek później wypowie się radca prawny i będziemy głosować 
Bardzo proszę panią o przeczytanie o treści wniosku w sprawie wprowadzenia do projektu uchwały 
aby gmina Łomianki wystąpiła do powiatu o bezpłatne przekazanie tej działki dla Łomianek wyłącznie 
pod budowę szkoły podstawowej bez przejęcia liceum Dziękuję czy panie radny czy tak brzmi treść 
Pana wniosku tak może brzmieć brzmieć treść Dobrze panie mecenasie zanim przejdziemy do 
głosowania Bardzo proszę o opinię prawną w sprawie i będziemy głosować nie państwo czysto 
merytorycznie już wychodząc naprzeciw potrzebom pana radnego i tutaj jakby woli kontynuowania 
czy analizę generalnie zaproponowana przez pana radnego zmiana jeżeli ja ją dobrze rozumiem  
o usunięcie z tytułu prawnego uchwały w ogóle stwierdzenia dotyczącego przyjęcia Liceum 
Ogólnokształcącego imienia Karola Wojtyły i ograniczenia się tylko i wyłącznie do przyjęcia od 
powiatu Warszawskiego Zachodniego nieruchomości o numerze 24 Łomianki Dolne po drugie 
usunięciu podstawy prawnej również przepisów ustawy prawo oświatowe po trzecie usunięcie 
całego paragrafu pierwszego z projektu uchwały oznacza to w praktyce że tyle że całkowicie 
zmieniamy kontekst literę i wykładnie tego projektu uchwały który został państwu przedstawiony 
sytuacji w której tak naprawdę będzie Rada Miejska przygotowując tego typu projekt podejmie 
uchwały nie była przedmiotem rozmów negocjacji ustaleń z powiatem zachodnim warszawskim Co 



mi z sytuacją taką Zakładam że to jest dla powiatu dziwną natomiast natomiast Szanowni państwo  
a tutaj w aspekcie formalnym to będzie wiązało się z takimi właśnie zmianami w projekcie uchwały  
z mojej perspektywy niezgodne z intencją autora decyzja należy do Państwa Dziękuję panie radny 
Bardzo proszę o przygotowanie wyników głosowania jak głosujemy jeszcze mam pytanie zanim 
będziemy głosować do pana mecenasa panie mecenasie momencik czy mogę do pana mecenasa 
jeszcze słowo panie mecenasie się upewnić jeżeli mogę tak panie mecenasie Mamy przygotowane 
głosowanie ale ja jeszcze muszę się upewnić i proszę o informację czy można głosować wniosek 
formalny który był drugi Czy powinniśmy najpierw wnioskować wniosek formalny według kolejności 
pierwszy wniosek był pana radnego Naftyńskiego i to bym chciała uporządkować jest następująca 
generalnie te wnioski czy zostały złożone zatytułowany jako wnioski formalne one wymogu 
statutowego nie spełniają są w porządku obrad o ile dotyczą treści uchwały Co to oznacza Szanowni 
państwo że podejmując decyzję głosowania nad projektem uchwały zamykamy dyskusję i zaczynamy 
głosowanie nad do zmiany w uchwale od tych najdalej idących a najdalej do najdalej idącą będzie 
niepodjęcie w ogóle uchwały jako taki ten ten wniosek zgłoszony jako pierwszy i on jest najdalej 
idące Jeżeli taki wniosek został przegłosowany zamykamy sesję No bo nie mamy nad czym dalej 
obradować kolejnym wnioskiem jest dokonanie zmiany w treści uchwały jeżeli nie zostanie 
przegłosowany w przedmiocie przyjęcia całej uchwałę Dziękuję panie mecenasie ale to już bardzo 
dużo wyjaśnia Proszę pani e o skasowanie tej tego głosowania i w tej sytuacji będziemy głosować  
w niosek formalny który złożył pan radny Michał Naftyński chyba że pan radny Michał Naftyński 
wycofa Swój wniosek chcę procedować Rozumiem Ja tylko pozwolę sobie zauważyć że nie uzyskałam 
odpowiedzi na zadane pytania i trochę trudno jest głosować w tym momencie miała Najpierw się 
odbyć dyskusja nad projektem uchwały a dopiero potem głosowanie proszę o skasowanie 
skasowanie przygotowań do głosowania zawirowało się tak patrzę poprosimy o odpowiedź na 
pytanie pani radnej Agnieszki Zdunek i jeżeli będzie to ostatnia ostatnie ostatnia wypowiedź  
w dyskusji to przystąpimy do głosowania wniosku formalnego pani radna czy może będzie pani tak 
uprzejma powtórzyć jeszcze raz te pytania bo chcemy wiedzieć do kogo są skierowane No niestety to 
się nie ma problemu osobą najbardziej adekwatną do odpowiedzi na to pytanie będzie burmistrz 
Gawda bo negocjował to porozumienie na dwa pytania A na trzecie myślę że tam burmistrz pan 
Bohdziewicz moje dwa pytania dotyczące treści samego porozumienia jakie możliwości renegocjacji 
tego dokumentu czy aneksu daje to do porozumienia gdyby zmieniły się warunki trzeba by było 
negocjować z jakichkolwiek względów zmienia się jakby ktoś porozumienia że są takie możliwości 
zapisane to było pierwsze pytanie i drugie pytanie co się stanie w kontekście zwłaszcza działki na 
Brzegowej gdyby przez 10 lat Z różnych względów Nie wnikaj my jakich nie udało się wybudować 
tam szkołę nową zapytania Co do treści porozumienia natomiast zapytanie 3 i jeśli byśmy 
porozumienie podpisali razem to jest powiat też się na to zgodzili my się zgodzimy kiedy fizycznie 
zaczną się prace nad budową szkoły na Brzegowej Bardzo proszę panie burmistrzu o odpowiedź pani 
radnej pan burmistrz Witold Gawda Padło pytanie strony pana Marcina i te dotyczące przebiegu 
negocjacji znaczy no to pytanie Wydaje mi się już odpowiadałem że na chyba wszystkie wszystkie 
pytania dzisiaj zadane już wcześniej odpowiadały mnie nie jednak największym skrócie nad 
przebiegiem negocjacji w największym stopniu ciążyła deklaracja z 1999 roku czy gmina przejmie 
kiedyś liceum i to jest to to jest fakt który by ustawia całe negocjacje poza swobodą manewru która 
ma każda ze stron i swoboda manewru starostwa była tutaj całkiem duża tzn. Nasza nasza potrzeba 
posiadania tej działki Łomiankach dolnych w dużym stopniu determinowała możliwość uzyskania 
ustępstw Jeszcze o jednym fakcie mianowicie dzisiaj rozmawiałem ze starostą Żychlińskim i czy 
przecież uzyska liście ustępstwa jak chcieliście więc Państwo macie wrażenie że Starostwo uzyskało 
wszystko oni mają wrażenie że myśmy uzyskali prawda pewnie leży pośrodku No bo taka jest uroda 
negocjacji że obie strony coś muszą na tym ugrać to w największym skrócie oczywiście mógłbym ale 
chyba już już nie pora żeby żeby o tych o przebiegu negocjacjacji Ja nawet podczas seminarium 
wyliczałem jakie elementy zostały przez nas ugrane że tak powiem czy czy osiągnięte podczas 
negocjacji renegocjacja czy jest możliwość renegocjacji umowy Oczywiście każdą umowę można 
renegocjować i jest taki zapis mandatowy że to wymaga pisemnej zgody obu stron Natomiast jeżeli 



w ciągu 10 lat z wrócilibyśmy to liceum powiatowi to wtedy tracimy prawo do działki jeżeli to by 
nastąpiło po okresie 10 lat a spełnione były jeszcze inne warunki o których za chwilę to my działki na 
brzegowej już nie tracimy natomiast wchodzi w grę wtedy i to zresztą też na wcześniejszym etapie 
wchodzi w grę również jako dodatkowy warunek możemy zwrócić prowadzenie liceum i wtedy 
umawiamy się że będziemy finansowali w połowie to jest coś o czym państwu niektórzy wcześniej 
wspominali Dlaczego nie Podzielić finansowanie Dlaczego moglibyśmy po prostu podzielić się 
finansowaniem to jest opcja którą którą można zastosować powiat prowadzącym będziemy  
w połowie dokładali się do tego liceum To chyba tyle w sprawie renegocjacji co będzie jeśli by się nie 
udało zbudować w ciągu 10 lat precyzyjnie rzecz biorąc my mamy obowiązek rozpoczęcia budowy w 
ciągu 10 lat jak państwo wiecie z rozpoczęciem budowy są różne triki to na ten temat długo 
opowiadać wystarczy założyć książkę budowy i ten warunek jest spełniony więc tutaj nie 
bezpieczeństw zbyt dużo nie ma Jeżeli chodzi o ostatnie pytanie do burmistrza mówili że poprosił 
państwo pani radna odpowiadając na pytanie czysto hipotetycznie zakładając tak jak pani 
powiedziała że wszystkie strony zgodzą się na to porozumienie jest akt notarialny Bo taki wymóg jest 
byłby podpisany w maju bieżącego roku to możliwe jest maj-czerwiec 22 roku posiadanie 
prawomocnego pozwolenia na budowę i przypomnę mamy już środki w uchwale budżetowej 21  
i wpf-ie na rok 22 z uzyskaniem prawomocnego pozwolenia na budowę teraz środki były jest zadanie 
wprowadzone realizacja szkoły szkoły w Łomiankach dolnych kwoty zakładają na chwilę obecną 
powiedzmy troszkę bezpiecznie Jak na projektowanie Jeżeli do tego porozumienia nie dochodzi 
szukamy odpowiedniej działki No i kwotę na tym zadaniu będzie trzeba adekwatnie zwiększyć Bardzo 
dziękuję Mam nadzieję że 5 milionów sześćset tysięcy na tą zapisany w całym całym WPF ale na ten 
początek 21-22 na projektowanie moglibyśmy ogłaszać postępowanie przetarg Choćby jutro mając 
grunt dziękuję dziękuję radny Marcin Etienne burmistrz Gawda wspomniał tutaj że starosta 
przypomina że żeśmy zdecydowali się na przejęcie tego w 1999 roku chciałem się dowiedzieć na 
jakich warunkach miało być przejęcie wiceburmistrz Wspomniał że to powiedział poszli na wszystkie 
ustępstwa Chciałbym wyraźnie żeby zabrzmiało to i chętnie bym wysłuchał Jakie były ustępstwa ze 
strony urzędu a jakie ustępstwa były ze strony ze strony starostwa może to pokaże jak był jak było to 
porozumienie skonstruowane bo myśmy myśmy takiego wglądu do takiego dokumentu pierwotnego 
nie mieli żeby nam pokazać po prostu jakie to były to by pokazało trochę negocjacje jak jak jak 
wygląda ale tak jak mówię Ja cały czas cały czas gotów Jestem pojechałeś do starostwa i i zapytać  
o co w tym wszystkim chodzi Dlaczego potem i Dlaczego musimy pod pistoletem podejmować 
decyzje skoro słyszeliśmy od radnych Powiatowych że to właściwie się nie spieszy więc mi brakuje 
troszeczkę tego miesiąca może dwóch miesięcy gdzie naprawdę podjąłbym tę decyzję z taką 
odpowiedzialnością i z taką pewnością że wiem co wiem co Dziękuję bardzo dziękuję Michał 
Naftyński radny Michał Naftyński Michał Naftyński bardzo proszę pan radny Jerzy Serzysko ja 
chciałem się krótko odnieść właściwie umowa deklaracja 1999 roku to był zapisy panie burmistrzu 
obowiązującą jest porozumienie napisane napisane zawarte między władzami powiatu a zarządem 
Gminy Łomianki w osobie burmistrza Sokołowskiego w 2004 roku w którym to właśnie oświadczyła 
że będzie dążyć do przejęcia przejęcia liceum jednocześnie w tym że porozumieniu są za pisy które 
mówią że będziemy po części przynajmniej ponosić koszty utrzymania liceum od 2004 roku pozycja 
częściowo doposażona gmina liceum jak również w pozycji niepobierania czynszu czy że gmina 
zapewni powierzchnię w tamtych latach gmina nie pobierała czynszu uważam że bardzo słusznie za 
żeby jakoś pomóc ulżyć powiatowi i jak mi potem nie prowadzić liceum czuć odpowiedzialny za to  
w tamtych latach gmina nie pobierała czynszu to jest małe sprostowanie takie w kwestii twierdzenia 
że wystarczy książkę budowy założyć i już nie nie to to jest takie uproszczenie poza tym  
u proponowałbym takiego proszę na forum publiczne nie nie nie przekazywać trzeba jeszcze 
wprowadzać odpowiednie wpisy do książki budowy często są robione w sposób fikcyjny Nie no to 
sama książka nie rozwiązuje tematu to jest to i teraz są ponieważ i kilka razy radnych Powiatowych 
tak jakby przed chwilą radnym nie mów również mówił o radnych Powiatowych Chciałem zapytać czy 
był oficjalne za dzisiaj wysłane do radnych Powiatowych wszystkich nie tylko łomiankowskich o sesji 
Czy Ty a może nawet jakieś zaproszenie zostało wysłane od urzędu do radnych powiatowych i na 



szych grupy Powiatowych o dzisiejszej sesji Dziękuję bardzo dziękuję radni wiedzą że dzisiaj jest pani 
przewodnicząca mikrofon czy ktoś jeszcze z państwa chciałby zabrać głos Tak wiem Tak wiem czy 
jeszcze ktoś z państwa chciałby zabrać głos że pani czas radni wiedzą o tym że dzisiaj jest sesja 
wiedzą oglądają się tak jak inni mieszkańcy ci oczywiście którzy chcą Czy ktoś z państwa jeszcze 
chciałby zabrać głos czy zamykamy nie tak bo mi wywaliło I to nie wiem czy mnie słychać Dobrze to ja 
chciałem jakby by dostać jedno takie pytanie której przyszło do głowy króciutkie jeśli chodzi  
o komputerem się łączę mam takie pytanie czy w ogóle jest rozważana taka opcja że działkę kupimy 
od Powiatu czy negocjowano cenę tej działki czy zakładamy że bierzemy liceum jest razem działkę 
tylko normalnie nie za 3 miliony bo ta działka jest zaznaczona na edukację może za 5 może za 4 i to 
też byłaby jakaś nie szukać działki gdzieś tam niedostępna tylko negocjować kupno tej działki od 
Powiatu to też teraz mi przyszło do głowy czy w ogóle takie coś było brane pod uwagę przy 
negocjacjach dziękuję pani burmistrz czy ktoś na pytanie pana radnego Naftyńskiego odpowie Ja 
mogę powiedzieć Proszę panie burmistrzu powiat jest zobowiązany umową z KOWR o o tym że nie 
przekaże nikomu nie sprzeda nie zbędzie w żaden sposób działki w ciągu 10 lat więc to wchodzi  
w grę po 10 latach nie wiem jaki byłby tego sens ale teoretycznie możliwości są rzecz a druga rzecz 
Szanowni państwo właśnie umowa umowa jak umowa ale akt notarialny między powiatem to jest 
jedna rzecz Druga rzecz Wszystko rozumiem I znowu mam wrażenie że troszkę zapętlanie się znowu 
w podobnych odpowiedziach więc nie wiem czy jest to już kwestia zmęczenia że że powtarzamy te 
same pytania te same zdania No i tyle dziękuję dziękuję Nie widzę żadnych zgłoszeń bo bez 
wyczerpania listy mówców proszę państwa zadam pytanie do radnego Michała Nafty ńskiego 
wniosek formalny w sprawie skierowanie projektu uchwały do dalszych prac w komisjach na 
podtrzymywany tak podtrzymywany Uważam że należy Bardzo proszę przygotować głosowanie 
radny Jerzy Serzysko i radny Krzysztof Wawer radny Tomasz Dąbrowski radna Joanna Zabłocka 
Łudzeń jest Szanowni państwo stwierdzam że głosowania 10 głosów za 10 przeciw wniosek Nie 
został przyjęty Tak potwierdzam wyniku głosowania 10 głosów za 10 głosów przeciw  
0 wstrzymujących się wniosek o skierowanie projektu uchwały do dalszych prac w komisjach Nie 
został przyjęty nie widać w systemie No niestety nie nie pokazują się proszę zapisać Tak oczywiście 
Czy widzicie państwo jak ja też widzę wyniki radny Czarek Astrau No ja niestety nie widzę widzę 
wyniki i dobrze kto jeszcze widzi wyniki Poproszę o przeczytanie tego w takim razie bo to jest dość 
istotna sprawa Nie ma czasami tak nazwiskami pan radny życzy żeby sobie żeby przeczytać 
skorzystałam dobrze za skierowaniem projektu uchwały do prac w komisji jest radny Czarek Astrau 
Cezary Astrau Bartoszewski Piotr Grzegorz Bryk Cłapińska Magdalena Tomasz Henryk Dąbrowski 
Naftyński Michał Salwowski Adam Serzysko Jerzy i Zalewska Maria przeciw są pozostali nie był 
przeciwny czytamy przeciw Dąbrowski Tomasz Gawron Smater Agnieszka Krogulec Mateusz Lenard 
Grzegorz Niecikowska Mariola Pszczółkowska Maria Skonieczny Janusz Wawer Krzysztof Wroniewski 
Maciej i Zdunek Agnieszka proszę państwa w takim razie przechodzimy do głosowania projektu 
uchwały momencik zastanawiam się nad tym i Poproszę tutaj jeszcze raz zastanawiam się nad tym 
Złożył wniosek formalny pan radny Tomasz Henryk Dąbrowski więc będziemy tam jest Jak głosować 
Czy pan radny wycofuje wniosek w świetle informacji które pozyskał panie mecenasie nie 
wycofujemy Panie Mecenasie bardzo proszę jeszcze raz przedstawić radnym skutki podjęcia uchwały 
wniosku Przepraszam skutki przyjęcia wniosku formalnego zgłoszonego przez radnego Tomasza 
Henryka Dąbrowskiego jaki będzie miało skutki jeżeli chodzi o kształt uchwały Szanowni państwo to 
będzie wiązało się z usunięciem z tytułu uchwały całego zapisu aż do słowa nieodpłatnego przyjęcia 
do powiatu Warszawskiego Zachodniego nieruchomości stanowiącej działkę w Łomianki Dolne 
zakresie podstawy prawnej wiązało będzie się to z usunięciem przepisów prawa ustawy prawo 
oświatowe w zakresie części merytorycznej usunięciem paragrafu pierwszego oraz całego 
porozumienia tak jak państwu wskazałem wcześniej wypaczy to w sposób całkowity sens projektu 
uchwały takim kształcie W mojej ocenie w żaden sposób nie będzie odpowiadać intencji 
uchwałodawcy państwo jako radni mają prawo podjąć w pełni odpowiedzialną decyzję taką jaką 
państwo podejmą kształt formalno-prawny państwu za rysowałem przed chwilką Dziękuję bardzo 
Czy ja mogę jeszcze zabrać Dziękuję panie mecenasie Dziękuję pani e mecena sie nasze nasze sprzęt 



już chyba jest zmęczony bo widzę 2 zgłoszenia pan Michał Naftyński Pan Janusz Skonieczny krótko  
w kolejności i w takiej kolejności Bardzo proszę Pan Janusz szybkie pytanie Czy jest szansa że powiat 
Jaka jest szansa że powiat tą działkę przekaże nam za darmo skoro oferował jako jako swego rodzaju 
zapłatę za przejęcie liceum czy jest sens żebyśmy podejmowali pani radny taką uchwałę w sprawie 
ten projekt uchwały jeżeli przegłosuje wniosek formalny pana Tomasza Henryka Dąbrowskiego Ja 
myślę że radni zrozumieli wypowiedź pana pana mecenasa i znają konsekwencje przyjęcia takiego 
wniosku No to czy jesteś Dziękuję mogę ja mogę tylko liczyć na to że państwo zrozumieliście Jakie są 
konsekwencje tego głosowania i pozytywnego przyjęcia wniosku formalnego no i tyle no natomiast 
zgodnie z opinią radcy prawnego mam obowiązek poddać pod głosowanie proszę pan radny Michał 
Naftyński zaskarżenia dzisiejszych obrad a szczególnie jak gdyby pominięcie procedowania w komisji 
budżetowej tej uchwały jakby to czy ja będę skarżył jakby to co się wydarzyło tak Czyli moim mojej 
opinii urząd gdyby nas nie były to doprecyzowane te wszystkie rzeczy to wszystko jest to są dowody 
jest stanowisko komisji budżetowej wyraźne w tej chwili jest całe nagranie które jakby wiążą się 
wykrywaniem tego stanowiska więc ja będę starał się zaskarżyć zdarzenie i pytanie jest tak 
naprawdę do kogo mam go składać wniosek pismo w tej sprawie będę że się składa się cały ale 
proszę bardzo panie mecenasie o wypowiedź w sprawie tak jak pani przewodnicząca wskazała Jeżeli 
doszłoby do podjęcia uchwał uchwała dotyka rzeczywiście żebym jakiekolwiek wątpliwości co do 
prawidłowości procedowania do uchwałą żeby to jedno zastrzeżenie z mojej strony za pracę 
proceduralną pracy komisji urząd nie ponosi odpowiedzialności to Są jakby suwerenne prace rady  
i państwa radnych Natomiast jeżeli chodzi o kwestie to przecież nie wojewoda oczywiście ja mam 
taki wypadku ja chciałem złożyć wniosek formalny i tak o co pani radny o co Ale o co tak o czym 
proszę jaki mnie wniosek formalny Tylko proszę pamiętać że to jeszcze jest w kolejce jeden wniosek 
pana Tomasza Henryka Dąbrowskiego na ale już Wyjaśni radca prawny mamy głosować jaki pan by 
chciał wniosek złożyć do 25 marca do 17:00 Jeśli mogę czy naprawdę nie potraficie być 
odpowiedzialni za swoje działania Ja jestem przerażona tym co się tutaj dzieje czy nie możecie 
zagłosować teraz nad wnioskiem pana Tomasza Henryka Dąbrowskiego Jeśli jesteście za wnioskiem 
pana Tomasza Henryka to go to przegłosujecie to no jak będą za przeciw wstrzymuje się panie 
Naftyński pan bardzo pomagał panu Adamowi Salwowskiemu w 2020 roku robić obstrukcje dzięki 
Przez co urząd nie mógł pracować przez cały rok i mamy w działaniach Rozumiem że panu ta rola 
odpowiada i niech mi pan może Opowie jak tam w Grecji bo może w tej Grecji to pan ma zupełnie 
inne standardy działania bo mnie się chyba troszeczkę już nie za bardzo uśmiecha praca z panem 
radnym pan w Grecji my tutaj w Łomiankach mamy trochę inne podejście do rzeczywistości do 
naszych dzieci do naszych uczniów do naszych pieniędzy wydawanych lokalni a nie w Grecji Dziękuję 
do głosu tak jak wszyscy nie jest pani w żaden sposób wyróżniona nie pozwolę w tym miejscu na 
awanturę mogę tak powiedzieć wniosek zgłosił pan Advocem Pan Adam Salwowski Proszę panie 
radny sobie nie życzę sobie takiego zachowania pani pomówienie i arogancja Dziękuję Tomasz 
Henryk Dąbrowski Przypomnę że parę lat temu chyba 38000000 wpłacamy do powiatu w czyim 
interesie działamy i to chyba widzę że to było za tymi słowami pan Gawda i powiedz my w interesie 
Powiatu czy w interesie Łomianek do was należy decyzja Dziękuję Proszę przygotować wyniki 
głosowania Musiałam wziąć pod uwagę obydwie wypowiedzi pana radnego Tomasza Henryka 
Dąbrowskiego i radcy prawnego podjąć decyzję wniosek formalny radnego ale już został 
przegłosowany radny naprawdę Ja słyszałem od nie przerwy w obradach dobrze ale chyba taki głos 
Myślę że chyba wnioski powinny być procedowane po kolei to proszę powiedzieć panie radny Jerzy 
Serzysko w jakiej kolejności jakie wnioski Były zgłaszane wniosek był radnego Naftyńskiego drugi 
drugi wniosek był kogo Do czego teraz jak w porządku w tej chwili będziemy to straciłem No przykro 
mi No mnie też wynik wniosek przygotowany jest wynik wyniki Tak bardzo proszę panią panią z biura 
rady o przeczytanie treści jest treści wniosku pana radnego proszę o głosowanie w sprawie 
wprowadzenia do projektu uchwały aby gmina Łomianki wystąpiła do powiatu o bezpłatne 
przekazanie tej działki dla Łomianek wyłącznie pod budowę szkoły podstawowej bez przejęcia liceum 
Bardzo proszę głosujemy stwierdzam że wyniku głosowania 7 głosów za 13 przeciw wniosek nie 
przeszedł pani przewodni cząca nie mam wyników jakby Pani przeczytała wszystko nie będę przeciw 



dobrze dobrze 7 głosów za Astrau Cezary Bartoszewski Piotr bryk Grzegorz Tomasz Henryk 
Dąbrowski Naftyński Michał Salwowski Adam Zalewska Maria przeciw przyjęciu wniosku pana 
radnego Tomasza Henryka Dąbrowskiego Cłapińska Magdalena Dąbrowski Tomasz Marcin Etienne 
Gawron Agnieszka Mateusz Krogulec Lenart Grzegorz Niecikowska Mariola Pszczółkowska Maria 
Serzysko Jerzy Skonieczny Janusz Wawer Krzysztof Wroniewski Maciej Zdunek Agnieszka wnioskiem 
który zgłosiłem panie radny Michał radny Michał Naftyński bardzo niech się zgłosić do dyskusji nawet 
nie mi tylko przykro mi pan radny Michał Naftyńs ki Bardzo proszę przede wszystkim jak Chciałem 
zwrócić uwagę na to że zostałem zaatakowany przez może postępuje zgodnie z procedurami bym 
Wydaje mi się że to co się dzieje dzisiaj kogo się działo poprzednio że to jest jakaś niezdrowa 
przepychanka ja nie lubię takich takich różnych działań wydaje dzisiejsza Komisja Budżetowa odbyła 
się w przeciągu pół godziny i tak naprawdę nic nie wyjaśniła jest powinna uchwała być dalej 
procedowana bo nie została wyjaśniona poprosić o głosowanie za przerwą  
w obradach A jeśli mój wniosek nie przejdzie o przerwę w obradach wszystkich państwa Którzy 
głosowali aby skierować do komisji proszę o się wylogowanie się z systemu zerwanie obrad przez 
brak kworum Dziękuję bardzo ale panie radny czy ja nie wiem czy pan Czy ja dobrze zrozumiałam tak 
naprawdę to pan chyba nawołuje do bojkotu żeby coś żeby zerwać Nie no to jest Nie wiem było była 
rozmowa panie radny na poziomie Teraz pan namawia do bojkotu to jest niezrozumiałe panie 
mecenasie ja mam pytanie panie mecenasie panie mecenasie panie mecenasie dyskutowaliśmy w 
sprawie projektu uchwały prawie trzy godziny były dwa wnioski formalne zgłaszane w zasadzie jest 
przygotowany grunt do podjęcia uchwały i tak by się stało czy w tej sytuacji wniosek formalny  
o przerwanie jest niezasadny czy zgodny z prawem rozumiem że gdyby ten wniosek był składany  
w połowie dyskusji w zasadzie doszliśmy do samego końca doszliśmy do kiedy należy głosować  
i w tym momencie radny zgłasza wniosek o przerwanie sesji nie to się wydaje że to jest niezgodne  
z prawem natomiast bardzo wypowiedź Jeżeli tak to oczywiście poddane pod głosowanie chcę tylko 
przypomnieć że dyskutowaliśmy chcę powiedzieć że wszystkie wnioski formalne to pod głosowanie  
i teraz był moment kiedy już ogłosiła przystąpienie do procedowania nad projektem uchwały i radny 
zgłasza wniosek o przerwanie obrad sesji to na razie Pytam się czy jest czy jest to zgodne z prawem 
nie chciałbym oceniać celowości No bo to jest tego całkowicie poza moją włącznie z punktu widzenia 
formalnego tak to momentu zakończenia obrad sesji każdy z radnych ma prawo złożyć wniosek  
o przerwę w obradach jest obowiązek o charakterze formalnym który powinien być głosowany jakby 
niezwłocznie biorąc pod porządek sesji rady w się podejmuje decyzję czy przerwa zatrzymuje 
konsekwencjami czy przystąpią do głosowania takiego i tejże uchwały już merytorycznie końcowa ale 
panie mecenasie pani przewodnicząca wzięła już takie kroki o przystąpieniu do uchwały więc to już 
nie powinno być takiego głosu formalnego nie ale pan mecenas powiedział że do momentu 
zamknięcia sesji a nie zamknęłam pani teoretycznie rozważa to różnie można dopuścić sytuację  
w tym wszystkim rada podejmie wniosek o przerwę w sesji tamta przerwa to ten wniosek będzie 
głosowany do momentu zamknięcia obrad sesji rady ma prawo złożyć taki wniosek jest to jego 
suwerenne prawo a tym razem rady jest albo taki wniosek uwzględnić albo go nie uwzględnić 
dokładnie wniosek do do procedowania już nad uchwałą to już było po panie radny panie radny 
Krzysztofie Wawer będziemy głosować na tym proszę państwa i ja jeszcze muszę Ogłaszam 5 minut 
przerwy muszę jednak się upewnić muszę coś doczytać przeczytać w pięć minut przerwy już 
Szanowni państwo wznawiam obrady sesji pana radnego pani radna pani przewodnicząca wszyscy są 
to jest kworum wiem że jest ale proszę możemy powtórzyć kworum oczywiście powtórzymy kworum 
proszę przycisnąć kworum ja przycisnąłem ja przycisnąłem jak jest pani przewodnicząca ile nas jest 
na na sali czy tak jeszcze nie nie wszyscy dajmy szansę każdy Szanowni państwo stwierdzam kworum 
16 osób 19 osób stwierdzam kworum teraz tak wracamy Michał Naftyński O już są nawet wszyscy tak 
radny Michał Naftyński zgłosił wniosek formalny o przerwanie obrad sesji na wniosek 
przewodniczącego obrad bądź radnego rada może postanowić o przerwaniu sesji i kontynuowaniu 
obrad w innym wyznaczonym terminie na kolejnym posiedzeniu tej samej sesji tej samej sesji to 
znaczy 36 sesji proszę państwa będziemy głosować Jednak jeżeli wniesiecie państwo radni  
o przerwanie sesji to będzie ona 16 marca Dlaczego Dlatego że będziemy wznawiać tę samą sesję 36  



a Przypominam że w harmonogramie mamy kolejną sesję rady miejskiej która jest wyznaczona na 
dzień 25 marca w związku z tym należy też w 7 dni przekazać radny materiały jeżeli państwo 
zdecydujecie podejmiecie decyzję że dzisiejsza sesja zostanie przerwana to będzie ona 16 marca 
głosujemy normalna Komisja Budżetowa tak a nie jak dzisiaj taka taka panie radny naprawdę 
przeliczyłam To i zrobiłam te przemyślanie zerknęłam w dokumenty muszę wznowić tę samą sesję  
z naszym może nie trzeba będzie może nie będzie takiego wniosku żeby sesję przerywać Natomiast 
jeżeli będzie to tak jak powiedziałam 16 marca ale żeby skończyć tę samą sesję którą dzisiaj 
przerwiemy i formalnie nie będzie można będzie możliwe powołanie kolejnej sesji która wynika  
z harmonogramu wynika na dzień 25 marca Proszę głosujemy proszę państwa stwierdzam 
głosowania 8 głosów za 11 przeciw 1 wstrzymujący się sesja nie zostanie przerwana wniosek radnego 
Michała Naftyńskiego w sprawie przerwy w sesji Nie został przyjęty Czy ktoś z państwa radnych 
Chciałby że chciałbym żebym odczytała nazwiska Tak poproszę za za przerwaniem sesji jest radny 
Astrau Cezary Bartoszewski Piotr Bryk Grzegorz Dąbrowski Tomasz Henryk Naftyński Michał Michał 
Przepraszam Salwowski Adam Serzysko Jerzy Zalewska Maria przeciw są Cłap ińska Magdalena 
Dąbrowski Tomasz Etienne Marcin Gawron Smater Agnieszka Krogulec Mateusz Lenard Grzegorz 
Niecikowska Mariola Pszczółkowska Maria Skonieczny Janusz Wawer Krzysztof Wroniewski Maciej i 
wstrzymujący się Zdunek Agnieszka proszę państwa wyczerpaliśmy już wszystkie możliwości 
przechodzimy do głosowania momencik przechodzimy do głosowania nad projektem uchwały Kto z 
państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie przyjęcia od powiatu 
Warszawskiego zachodniego zadania z zakresu właściwości powiatu dotyczącego prowadzenia 
Liceum Ogólnokształcącego imieniem Karola Wojtyły w Łomiankach oraz nieodpłatnego przejęcia od 
Warszawskiego Zachodniego nieruchomości stanowiącej działkę numer ewidencyjny nr 224 w 
obrębie Łomianki Dolne Kto jest za przyjęciem Kto jest przeciw kto się wstrzymał od głosu nie oddał 
głosu pan Michał Naftyński i pan Adam Salwowski Szanowni państwo radni jesteście więc obecni na 
sesji proszę zagłosować zamykamy głosowanie stwierdzam że wyniku głosowania 13 głosów za 5 
przeciw  
0 wstrzymujących się rada przyjęła uchwałę w sprawie w sprawie przejęcia od powiatu 
Warszawskiego Zachodniego zadania z zakresu właściwości powiatu dotyczącego prowadzenia 
Liceum Ogólnokształcącego im Wojtyły w Łomiankach oraz nieodpłatnego przejęcia od powiatu 
Warszawskiego Zachodniego nieruchomości stanowiącej działkę numer ewidencyjny 224 w obrębie 
Dolne odczytam Jakie były jak głosowano 13 głosów za przyjęciem uchwały Cłapińska Magdalena 
Dąbrowski Tomasz Etienne Marcin Gawron Smater Agnieszka Krogulec Mateusz Lenard Grzegorz 
Niecikowska Mariola Pszczółkowska Maria Serzysko Jerzy Skonieczny Janusz Wawer Krzysztof 
Wroniewski Maciej Zdunek Agnieszka przeciw byli Astrau Cezary Bartoszewski Piotr Bryk Grzegorz 
Dąbrowski Tomasz Henryk Zalewska Maria zamykam punkt drugi porządku obrad przechodzimy do 
punktu trzeciego zamknięcie obrad sesji Przepraszam pani przewodnicząca ja mam jeszcze jedną 
prośbę Bardzo proszę przeczytać również nazwiska radnych którzy nie brali udział w głosowaniu A to 
jest ich to obowiązek nie brali w głosowaniu udziału pan Adam Salwowski i pan i pan Michał 
Naftyński proszę państwa Przepraszam nie zgłaszałem się do głosu bo tutaj padło że głosowanie ale 
chciałbym coś tylko powiedzieć bo na czacie Michał Naftyński pisze o komisji budżetowej a chciałem 
tylko zauważyć że przed sesjami nadzwyczajnymi Nie ma obowiązku robienia komisji i taka komisja 
półgodzinna uznałem że będzie lepsza niż żadna natomiast wniosek jest taki że skoro i tak zawsze 
jest wszystko źle Jak się zwoła nawet to może lepiej przed tymi sesjami rzeczywiście nadzwyczajnymi 
komisji nie zwoływać bo widzimy że i tak pan radny sobie po prostu poszedł po tym jak przez kilka 
godzin rozbijał nam pracę Także dziękuję A pana i tak Naftyńskiego Zachęcam do tego żeby 
uczestniczył w komisjach budżetowych bo nie pamiętam ani razu żeby był gościem komisji poza tym 
tą co dzisiaj Także dziękuję bardzo zamknięcie obrad sesji wobec wyczerpania porządku obrad 
zamykam 36 sesji rady miejskiej w Łomiankach Informuję że kolejna zaplanowana jest na dzień 25 
lutego marca 2021 wszystkim państwu serdecznie dziękuję za uwagę Przepraszam za moją za moje 
potknięcia trudna była dzisiejsza sesja i ja też ją przeżywałam w swój sposób także Wypełniłam 
wszystkie państwa życzenia wszystkie wnioski były poddane pod głosowanie Przepraszam za swoje 



potknięcia i mam nadzieję że każda Następna sesja będzie lepsza Dziękuję w imieniu mieszkańców  
i rodziców uczniów z liceum bardzo wszystkim państwu podziękować dziękuję dziękuję bardzo jeśli 
jeszcze mogę tak na zakończenie bardzo Państwa przepraszam za emocje ale sami państwo 
zauważyliście że zaczyna się po prostu taka praca która chyba już każdemu zaczyna przeszkadzać tak 
że chcecie procedować chcecie się czegoś dowiedzieć a emocje niestety biorą górę i przekładanie 
czegoś co należy przegłosować wziąć odpowiedzialność jestem z państwa dumna Bardzo dziękuję  
i zrobię wszystko żebyśmy domknęli temat zarówno działki jaki liceum jaki szkoły podstawowej  
w Łomiankach dolnych bardzo Państwu Dziękuję Dobranoc Do widzenia. 


